
Velikonočna razstava 
pisanic

Članice Društva podeželskih žena 
občine Markovci, ki ga vodi predse-
dnica Slavica Vincek, so tudi letos v 
prostorih župnijske dvorane v Mar-
kovcih pripravile velikonočno raz-
stavo pisanic in drugih ročnih del, 
povezanih z motivi velike noči. Tudi 
tokrat so članice izdelale čudovite 
pisanice, ki so jih okrasile na različne 
načine. Nekatere so bile klasično po-
barvane in porisane z različnimi mo-
tivi, druge so bile barvane v čebulnih 
lupinah, nekatere, prav posebne, pa 
so imele celo volneno ali papirnato 
»oblekico«. Ni pa bilo malo tistih, ki 
so izstopale po izjemno lepih ročnih 
poslikavah. 
Na razstavi si je bilo moč ogleda-
ti različne okraske (spomladansko 
cvetje, velikonočne zajčke, kokoške 
in piščančke, voščilnice ter veliko-
nočne košarice), izdelane iz papirja 
in naravnih materialov, največ iz lesa 
in ličja. Kot že nekaj let doslej, so bili 
tudi na letošnji razstavi na ogled pr-
tički in prti. Največ jih je bilo okraše-
nih z vezeninami, nekateri pa so bili 
tudi kvačkani. 
Razstavo ročnih del so članice dru-
štva odprle na cvetno nedeljo. Po-
novno pa bo razstava odprta tudi 
praznični konec tedna, ki je pred 
nami. Na velikonočno soboto si jo 
bo mogoče ogledati med 8. in 18. 
uro, na velikonočni ponedeljek pa 
med 10. in 18. uro. Vljudno vabljeni!

MZ

Društvo LAS Bogastvo podeželja 
ob Dravi in v Slovenskih goricah je 
bilo na pobudo občin, strokovnih 
ustanov in društev ustanovljeno 
konec leta 2007. Cilj ustanovitve 
društva je bil na območju devetih 
občin Spodnjega Podravja zago-
toviti nemoteno črpanje finanč-
nih sredstev za razvoj podeželja iz 
programa Leader. 

V društvo se povezujejo občine, gospo-
darske družbe, kmetovalci, javni zavo-
di, samostojni podjetniki, strokovne 
ustanove, različna društva in posame-
zniki. Ob ustanovitvi je bilo v društvo 
vključenih 37 kolektivnih in posame-
znih članov, v letu 2011 pa se je šte-
vilo članov povečalo na 47. Postopek 
vključitve v društvo poteka na podlagi 
izpolnjene pristopne izjave. Letna čla-
narina znaša 50 evrov. Vključujejo se 
lahko vsi zainteresirani, informacije o 
delovanju društva ter včlanitvi pa so 
na voljo na sedežu organizacije, to je 
na Ormoški cesti 28 (Kmetijsko-goz-
darski zavod Slovenije, enota Ptuj).

»Smo ena izmed 33 delujočih lokal-
nih akcijskih skupin v Sloveniji, ki 
poslujejo v skladu z načeli in pravili 
programa Leader. Med temeljne cilje 
našega delovanja uvrščamo aktivno-
sti, ki prispevajo k višji stopnji moti-
viranosti lokalnega prebivalstva za 
sodelovanje v programih razvoja po-
deželja. Na zboru članov v letu 2011 
smo pregledali in ocenili uspešnost 
triletnega delovanja ter potrdili nove 
člane upravnega odbora in vodstvo 
društva,« je povedal predsednik LAS 
Bogastvo podeželja ob Dravi in v Slo-
venskih goricah dr. Vladimir Korošec.
V letih od ustanovitve LAS je bilo s 
strani programa Leader na območju 
občine Markovci sofinanciranih več 
projektov. Leta 2008 sta to bila pro-
jekta S kolesom ob Dravi in po Sloven-
skih goricah (ki je bil skupni projekt 
več občin) in Ureditev vaških središč. 
Leta 2009 sta se iz programa Leader 
sofinancirala projekta Ureditev ribni-
ka Zabovci in Košnja na tradicionalen 
način. V 2010 je bil sofinanciran in 
izveden skupni projekt občin Interak-

tivne točke na podeželju, lansko leto 
Ureditev vaških studencev, letos pa 
projekt Označitev jahalnih poti. »Iz-
med vseh občin partneric so Markov-
ci uspeli iz naslova programa Leader 
doslej črpati največ sredstev in bele-
žijo največ prijavljenih in izvedenih 
projektov,« je navedel dr. Korošec in 
na vprašanje, kdaj bo objavljen razpis 
za sofinanciranje projektov za nasle-
dnje leto, odgovoril: »Razpis za nabor 
projektov za leto 2013 bo predvido-
ma objavljen v drugi polovici aprila 
ali v začetku maja. Vsebina projektov 
je prosta. Pogoj je, da je vezana na 
vsaj eno izmed razpisanih prioritet 
lokalne razvojne strategije, ki so tudi 
objavljene v javnem pozivu za nabor 
projektov. Prav tako je pogoj, da ima 
prijavitelj na dan oddaje vloge plača-
no članarino.«
Okvirna vrednost razpisanih sredstev 
za leto 2013 bo okrog 120.000 evrov, 
LAS pa financira do 80 odstotkov vre-
dnosti upravičenih stroškov projekta. 

Mojca Zemljarič

Razpis za sredstva programa Leader
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Spomladansko prebujanje narave na vrtu v Markovcih

Pogovor z županom 
Milanom Gabrovcem 
o naložbah, aktualnem 
delu, projektih in 13. 
občinskem prazniku.

Poročamo o 
kulturnih prireditvah, 
društvenem življenju 
in dogodkih iz domače 
osnove šole.

Naše najuspešnejše 
nogometno moštvo, 
ekipa NK Stojnci,  
zapušča državni rang 
tekmovanja.



Kljub vedno bolj zaostrenim pogo-
jem sofinanciranja je Občini Markov-
ci v letošnjem letu uspelo pridobi-
ti 747.830,84 evrov sofinancerskih 
sredstev. 

Rekonstrukcija lokalne ceste LC 
328020 Novi Jork–farme Sobetinci
Občina Markovci je s strani Agencije RS 
za kmetijske trge in razvoj podeželja, ki 
deluje znotraj Ministrstva za kmetijstvo 
in okolje, v mesecu februarju prejela 
Odločbo o pravici do nepovratnih sred-
stev v višini 398.605,51 evrov. Sredstva 
so odobrena iz programa razvoja po-
deželja, sofinanciranega iz Evropskega 
kmetijskega sklada za razvoj podeželja, 
ukrep Obnova in razvoj vasi. Z omenje-
nimi sredstvi bo občina sofinancirala 
rekonstrukcijo obstoječe lokalne ceste 
LC 328020 Novi Jork–farme Sobetin-
ci oziroma cesto od zaselka Novi Jork 

do današnje bioplinarne v Sobetincih, 
vključno z izgradnjo kolesarske poti. 
Pričetek rekonstrukcije omenjene ceste 
se pričakuje že v drugi polovi meseca 
aprila. Celotna investicija je ocenjena na 
591.745,69 evrov.

Ureditev prostorov za razstavo 
stalne zbirke etnološke dediščine

Od Agencije RS za kmetijske trge in ra-
zvoj podeželja je Občina Markovci v me-
secu marcu prejela Odločbo o pravici do 
nepovratnih sredstev v višini 107.507,33 
evrov. Sredstva so odobrena iz progra-
ma razvoja podeželja, sofinanciranega 
iz Evropskega kmetijskega sklada za ra-
zvoj podeželja. Z omenjenimi sredstvi 
namerava Občina Markovci v podstre-
šnih prostorih občinske stavbe urediti 
prostore za razstavo stalne zbirke etno-
loške dediščine. Celotna investicija je 
ocenjena na 156.137,69 evrov.

Odločba o dodelitvi pravice do 
nepovratne finančne spodbude v 

višini 241.718,00 evrov
Pravico do nepovratne finančne spod-
bude je Občina Markovci prejela za gra-
dnjo stavbe, namenjene izvajanju de-
javnosti vzgoje in izobraževanja oz. za 
izgradnjo nizkoenergijskega devetod-
delčnega vrtca. Odločbo je občina pre-
jela v mesecu februarju s strani Sloven-
skega okoljskega sklada (Eko-sklad), ki 
deluje znotraj Ministrstva za gospodar-
stvo. Sredstva so bila Občini odobrena z 
dosego strogih standardov, ki jih Pravil-
nik o učinkoviti rabi energije v stavbah 
(PURES) predpisuje za tovrstne stavbe.

Rekonstrukcija mostu čez  
kanal HE Formin zaključena 

Te dni so Dravske Elektrarne Maribor za-
ključile rekonstrukcijo mostu, ki povezuje 
cesto Bukovci–Novi Jork čez distribucijski 
kanal Hidroelektrarne Formin. Kot smo 
vas že obveščali, bo oziroma je sočasno 
z obnovo mostu izvedena tudi razširitev 
vozišča za potrebe prehoda kmetijskih 
strojev večjih dimenzij. Obnova mostu z 
razširitvijo je v celoti zaključena, vendar 
moramo uporabnike te povezovalne ce-
ste opozoriti, da bo z rekonstrukcijo lo-
kalne ceste LC 328020 Novi Jork–farme 
Sobetinci uporaba te ceste ponovno mo-
tena. V času gradnje bo urejen obvoz.

Občinska uprava

Pred 13. občinskim praznikom smo 
k pogovoru povabili župana Milana 
Gabrovca. Pogovarjali smo se o aktu-
alnem delu, načrtovanih projektih in 
pripravah na praznovanje.
V sredo, 4. aprila, je na sedežu Občine 
Markovci potekalo odpiranje ponudb za 
gradnjo novega vrtca. V kolikor s strani 
neizbranih izvajalcev ne bo pritožb, se 
začetek gradnje načrtuje že konec tega 
meseca ali pa najkasneje v začetku pri-
hodnjega. »Največjo vlogo pri izbiri na-
jugodnejšega izvajalca seveda nosi po-
nujena cena. Kot pogoj za sodelovanje 
ponudnikov pa so bile tudi ustrezne refe-
rence, bančne garancije, zagotovila o lik-
vidnosti in podobno. V kolikor bo gradnja 
vrtca stekla po načrtih, bi se lahko otroci 
iz vrtca najkasneje do konca tega leta že 
preselili v nove prostore,« je pojasnil žu-
pan Gabrovec. Seveda pa morajo začetek 
takojšnje gradnje v sredo, 11. aprila, potr-
diti še občinski svetniki.
V sklopu prireditev letošnjega občinske-
ga praznika bodo v torek, 24. aprila, slo-
vesno odprli novozgrajeni kanalizacijski 
sistem v Sobetincih, ki nekako simbolizi-
ra zaključek kanalizacijskega sistema na 
levem bregu jezu in kanala oziroma za-
ključen kanalizacijski sistem na območju 
več kot polovice občine. Hkrati bodo slo-
vesno odprli modernizirano cesto skozi 
naselje Sobetinci. »Sočasno z gradnjo 
kanalizacije smo v Sobetincih uredili tudi 
podzemne napeljave elektro, telefonske-
ga in kabelskega omrežja. Prav tako smo 
posodobili javno razsvetljavo, zgradili 
kolesarsko stezo in pločnik. Projekt ure-
ditve vasi Sobetinci je bil precej obsežen. 
Kljub nekoliko dolgotrajnemu delu pa 
se je ves trud izplačal, saj menim, da je 
sedanja nova podoba vasi zares lepa,« je 
razložil prvi mož občine in dodal, da se 
lahko krajani Sobetincev v bodoče nade-
jajo še ene večje naložbe. »Že nekaj let 
se v tej vasi govori o gradnji vaško-gasil-
skega doma. Ko smo se v Markovcih za-
čeli pogovarjati o gradnji novega vrtca, 
so se Sobetinčani v korist te naložbe za 

Pogovor z županom ob občinskem prazniku
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Aktualno

gradnja fontane. 
Po zagotovilu župana Gabrovca je v teku 
tudi reševanje sanacije lagune. »Odkar 
sem prevzel funkcijo župana, sem se že 
nekajkrat srečal z vsemi, ki so po mojem 
mnenju krivi in odgovorni za nastalo si-
tuacijo. Vsi sogovorniki, s katerimi sem 
se pogovarjal, se zavedajo resnosti tega 
problema, vendar nihče izmed njih ne 
želi prevzeti odgovornosti za to onesna-
ženje, ki ga lahko mirne vesti imenujem 
ekološka bomba. Zadnji sestanek smo 
imeli v marcu in takrat sem navzoče ob-
vestil, da bom situacijo predstavil okoljski 
inšpekciji (na lokalni in nacionalni ravni). 
S problemom lagune smo seznanili tudi 
okoljsko ministrstvo. Glede na to, da nih-
če izmed povzročiteljev ne želi prevzeti 
bremena sanacije lagune, bom v kratkem 
najverjetneje zoper znane povzročitelje 
vložil kazenske ovadbe. V kolikor se stvari 
ne bodo premaknile, bomo te probleme 
predstavili tudi v nacionalnih medijih, v 
udarnih televizijskih oddajah. Menim, 
da je skrajni čas, da se na tem področju 
nekaj postori, saj se problematika lagune 
vleče že 30 let, še posebej pereča pa je 
zaradi degradacije okolja zadnjih 15 let.«
Meseca aprila bo v Markovcih nadvse 
slovesno, saj bodo potekale številne 
prireditve ob 13. občinskem prazniku. 
Osrednja prireditev bo v četrtek, 26. apri-
la, v večnamenski dvorani. »Na prireditvi 
bomo podelili občinska odlikovanja, v 
kulturnem programu pa se bodo pred-
stavili pevci KUD KulTura Markovci in 
godalni orkester. Uradnemu delu sloves-
nosti bo sledil še družabni del s pogos-
titvijo,« je pojasnil župan Milan Gabrovec 
in pogovor zaključil s praznično čestit-
ko: »Vsem občankam in občanom želim 
blagoslovljene velikonočne praznike ter 
veselo praznovanje 13. občinskega praz-
nika. Vabim vas na prireditve, ki se bodo 
zvrstile v sklopu praznika, še posebej pa 
ste vabljeni na osrednjo občinsko pro-
slavo, ki bo v četrtek, 26. aprila. Prisrčno 
vabljeni!«

Mojca Zemljarič

lizacijski sistem, katerega gradnja pa je 
odvisna od kohezijskih sredstev (iz vira 
EU). V zvezi s financiranjem iz tako ime-
novane kohezije pa je trenutno odprtih 
še veliko vprašanj.«
Poročali smo že tudi o ureditvi prostorov 
mansarde v občinskem poslopju. Kot je 
povedal župan, so za projekt uspešno 
pridobili državni sofinancerski delež, 
sredstva pa bodo namenili za ureditev 
društvenih prostorov in etnološkega 
muzeja. Med načrtovanimi kratkoročni-
mi naložbami so tudi ureditev medgene-
racijskih centrov v Stojncih in Borovcih. 
V Bukovcih bodo uredili športno igrišče 
oziroma dodali površine za treninge, na-
mestili igrala za otroke ter uredili prostor 
za balinanje in kegljanje. Za projekta v 
Stojncih in Borovcih se pričakujejo tudi 
sredstva iz državnih razpisov. Ker bo ob-
čina ob novem poslovno-stanovanjskem 
objektu v središču Markovcev uredila trg, 
bo potrebno najti nadomestno lokacijo 
za prostore Športnega društva Markovci. 
Na občinskem trgu pa se predvideva še 

nekaj let odpovedali novemu vaškemu 
domu. Za to razumno odločitev sem jim 
še danes neizmerno hvaležen. Občina se 
bo zdaj s projektom gradnje vaško-gasil-
skega doma Sobetinci prijavila na razpis 
Regionalnih razvojnih programov (RRP). 
Letos nameravamo pripraviti projektno 
dokumentacijo in pridobiti gradbeno 
dovoljenje, v letu 2013 bi se naj grad-
nja pričela in v letu 2014 zaključila. Po 
naši oceni bi lahko gradnja objekta zne-
sla med 600 in 700 tisoč evri, seveda pa 
bomo kot investitor zanjo poskušali pri-
dobiti tudi evropska sredstva iz že omen-
jenega naslova RRP-ja.«
Na vprašanje, v kateri fazi je projekt grad-
nje kanalizacije in kolesarske steze v 
Stojncih, pa župan Gabrovec odgovarja: 
»Do nekdanje mlekarne v središču vasi 
je kolesarska steza zgrajena. Projekti za 
nadaljevanje gradnje kolesarske poti 
Bukovci–Zabovci so delno že  izdelani 
in bomo z njimi kandidirali na razpisih. V 
naseljih Bukovci in Stojnci moramo sicer 
še pred kolesarsko stezo zgraditi kana-

Občina Markovci bila uspešna na razpisih
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Župan Milan Gabrovec

Uporabnike lokalne ceste 456210 Markovci–Videm obveščamo,  
da je ponovno odprta lokalna cesta čez jez Markovci.  
Pri prehodu upoštevajte prometno signalizacijo.
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Praznični čas
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Velika noč ali »vüzem« velja za najve-
čji krščanski praznik. Datum praznika 
vsako leto variira in ga moramo vedno 
določiti po luninem koledarju. V okvi-
ru praznovanja velike noči ne moremo 
govoriti samo o nekaj dnevih, ampak o 
obdobju od pepelnične srede do veli-
konočnega ponedeljka.
Pepelnica je vedno v sredo, 46 dni pred 
veliko nočjo. Veliko noč praznujemo v ne-
deljo po prvi pomladanski polni luni. Naj-
zgodnejši datum praznika je 22. marec, 
najkasnejši pa 25. april. Tukaj naj omenim 
zanimivost, da je 25. april god sv. Marka. 
Sovpadanja Markovega in velike noči so 
se bale vse stare prerokbe, saj zelo stari 
pregovor govori naslednje: 
»Kadar veliko noč bo Marko dal, Anton 
Pad´vanski binkošt´val in Janez molil 
svet´Telo kleče, tedaj bo vpil ves svet 
gorje«.
Teden pred veliko nočjo se imenuje veliki 
teden, začne pa se s cvetno nedeljo, ki je 
krščanski spomin na sprejem Jezusa ob 
prihodu v Jeruzalem. Praznovanja cvetne 
nedelje so izpričana že v devetem stole-
tju, a so ljudje obhajali praznik, povezan z 
verovanjem v posebno nadnaravno moč 

rastlinja, dreves, grmov in cvetlic že pred 
nastopom samega krščanstva. S tem so 
povezovali spodbujanje plodnosti, odga-
njanje zlih duhov, varovanje ljudi in živi-
ne pred strelo in drugimi nezgodami. Na 
cvetno nedeljo prinašajo ljudje v cerkev 
butare, ki pa se na slovenskem močno 
razlikujejo, tako po poimenovanju kot 
po materialu, iz katerega so izdelane. 
Ohranila so se različna imena, na primer 
vivnik, presta, žegen, potica, prajtel in se-
veda nam poznani presmec. Po izročilu bi 
naj presmec iz Markovcev in okolice bil 
sestavljen iz sedmih vrst lesa (čremse, br-
šljana, ibovine, pušpana, metrike, drena 
in srobota), vendar se materiali za izdela-
vo presmeca od kraja do kraja razlikujejo. 
Ljudje tako dodajo tudi brinje, narcise, 
forzicije ... Izmed cvetnonedeljskih butar 
nekako najbolj izstopajo ljubljanske, ki so 
izdelane iz naravnega ali pobarvanega 
oblanja, na vrhu pa so okrašene s svežim 
zelenjem. Posebne so tudi potice iz Ljub-
nega ob Savinji, ki se od drugih razlikujejo 
po tem, da imajo figuralno obliko. Ljudje 
upodabljajo kmečka orodja in naprave, 
predmete za osebno rabo, motive iz ver-
skega življenja … Vse to je narejeno iz 

Praznovanja ob veliki noči
svežega mladega zelenja, rastlinja, vej in 
podobno. Po blagoslovu zelenja v cerkvi 
se navadno presmeci zataknejo na stre-
ho, ker bi naj varovali hišo pred ognjem in 
strelo, nekaj šib pa se odnese na polje, kar 
simbolično prinaša blagoslov polju. Po 
cvetni nedelji sledi veliki teden. V prete-
klosti so bili delovni samo prvi trije dnevi, 
ostali pa ne. Ljudje so se več ali manj za-
drževali doma, predvsem ženske so imele 
polne roke dela, saj je bilo potrebno te-
meljito očistiti hišo in okolico. 
Praznovanje svetega tridnevja se začne 
z velikim četrtkom, ki se obhaja kot spo-
min na Jezusovo zadnjo večerjo. Na ta 
dan po cerkvah utihnejo zvonovi, pa tudi 
orgle ugasnejo. Namesto zvonov se po-
nekod oglaša raglja, vendar le-ta za naše 
kraje ni značilna. V stolnicah so na ta dan 
»krizmene maše«, kjer škofje blagoslavlja-
jo krstno in bolniško olje ter posvečujejo 
sveto krizmo. Po maši se razkrije oltar in 
najsvetejše se iz glavnega oltarja prenese 
v stranskega. Obredi se nato nadaljujejo 
na veliki petek. To je edini dan v letu, ko ni 
svete maše. Veliki petek je dan žalosti. Ver-
niki se zbirajo v cerkvi ob križevem potu 
in ob obredih velikega petka, ki obsegajo 
branje beril in pasijona, prošnje vernikov, 
osrednji del s čaščenjem križa ter sklepno 
obhajilo. Po obredu se najsvetejše prene-
se v božji grob, kjer počaka vse do vsta-
jenjske procesije. Na veliki petek je zapo-
vedan tudi strogi post. V preteklosti so se 
na ta dan ljudje tako strogo držali posta, 
da niso zaužili niti kapljice vode. Danes 
pa se predvsem odpovedujejo mesu in 
mesnim izdelkom. Nekateri že na ta dan 
barvajo jajca – pisanke, ki jih ženske na 
veliko soboto z ostalimi jedmi nesejo k 
»žegnu«. Marsikje so se nekoč postili tudi 
na veliko soboto, čeprav je cerkev vele-
vala post samo dopoldne. Slovenska po-
sebna postna jed, ki je že skoraj pozablje-
na, je »aleluja«, ki je sestavljena iz repnih 
olupkov, v ljudskem izročilu pa je veljalo, 
da so repni olupki kot velikonočna jed 

spomin na čase hude lakote, ko za veliko 
noč niso imeli boljše jedi od repnih olup-
kov. V soboto potekajo po cerkvah in ob 
cerkvenih znamenjih blagoslovi veliko-
nočnih jedi. K njim sodijo: pisanke, hren, 
potica, kruh ter rdeče meso in klobase. 
Nekoč ob veliki noči v Markovcih ni bila 
navada, da se k blagoslovu nese potica, 
ampak presmec. To je beli kruh z rozina-
mi, pečen na ognjišču, kjer se je zakurilo s 
cvetnonedeljsko butaro, ki je bila od prej-
šnjega leta. Gospodinje so v preteklosti 
nosile k »žegnu« v »krpačah«, danes pa 
v košarah. Čez dan ljudje hodijo v cerkev 
molit k božjemu grobu. Zvečer potekajo 
v cerkvah slovesne vigilije z blagoslovi 
ognja, vode in soli, oglasijo se zvonovi in 
orgle. S tem se počasi prične praznovanje 
velike noči oziroma zmage življenja nad 
smrtjo. Nobenega praznika pri nas niso 
obhajali tako slovesno kot velike noči. V 
nedeljo zjutraj je vedno vstajenjska pro-
cesija, ko simbolično na čelu sprevoda ne-
sejo kip vstalega Zveličarja, duhovnik pa 
pod »nebom« nosi Najsvetejše. Procesijo 
spremljajo pritrkavanje zvonov, petje in 
molitev, temu nato sledi slovesna maša. 
Ko ljudje pridejo od maše, sledi zajtrk, ki 
je sestavljen iz dan prej blagoslovljenih 
jedi. Jé se obvezno z roko in ne z vilicami 
ali nožem. Uživanje teh istih jedi se potem 
ponovi še drugi dan in na belo nedeljo, to 
je prva nedelja po veliki noči. Tudi živa-
lim so včasih dali jesti nekaj žegna. Velika 
noč je tudi dan, ko se ljudje po večini ne 
obiskujejo, saj je temu namenjen veliko-
nočni ponedeljek, ko nekateri radi rečejo, 
»da gredo v Emavs«. Velikonočno slavje je 
vedno spremljalo tudi pokanje z možnarji, 
danes pa predvsem s karbidom. Ob veli-
ki noči so otroci in mladi poznali precej 
različne igre s pirhi, kot sta bili na primer 
sekanje in potakanje pirhov. Velikonočni 
ponedeljek je bil tudi dan, ki je bil name-
njen mladim in druženju.
Velikonočno slavje se je v preteklosti kon-
čalo z belo nedeljo, danes pa ga zaklju-
čimo z velikonočnim ponedeljkom, saj 
življenje teče po drugačnih tirnicah, kot je 
teklo v preteklosti.

Matjaž Mlinarič

Foto: MZ 

Cvetna nedelja v Markovcih; presmec Borovci

Foto: MZ 

Bukovci

Foto: MZ 

Sobetinci 
Foto: MZ 

Markovci

Foto: MZ 

Nova vas
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Leto je naokrog in spet je prišel dan, 
ko se z majhno pozornostjo ali samo z 
besedo zahvalimo materam in ženam 
za vso ljubezen ter njihova dejanja. 
Marec je namreč mesec, ki je z dvema 
praznikoma namenjen dekletom, že-
nam in materam. V naši občini so se 
tako po vaseh vrstila vaška praznova-
nja dneva žena in materinskega dne.
V Markovcih so se dekleta, žene in mate-
re na praznovanju srečale 24. marca, pri-
reditev pa so naslovile Praznik direktoric 
gospodinjstev. Navdih za poimenovanje 
se jim je porodil ob predavanju Nata-
še Sinovec, ki je pred dvema letoma na 
predavanju v Markovcih predstavila svoj 
pogled na družinsko delo žene in mame, 

Praznovanje dneva žena in materinskega dneva
leto, da si naberejo novih moči in idej za 
svoja gospodinjska podjetja, da bi ta čim 
bolj uspešno delovala in bi se direktorica 
za uspešno poslovanje nagradila s tistim, 
kar jo sprošča in razveseljuje. Vsekakor se 
bodo direktorice še srečale. Če ne prej, pa 
ponovno za leto dni.
Materinskega dne so se s proslavo letos 
spomnili tudi v Stojncih, kjer so doma-
či gasilci v sodelovanju s KUD Maska in 
vaško skupnostjo pripravili lep nedeljski 
popoldan. Mentorici gasilskega društva 
sta poskrbeli za program nastopajočih 
ter sceno v dvorani. KUD Maska je kupi-
lo rožice za mame, vaška skupnost pa je 
pripravila pogostitev in darilca za otroke. 
Prireditev ob materinskem dnevu je bila 
dobro obiskana, vsi navzoči pa so si z nav-

dušenjem ogledali pripravljeni program. 
Dan žena in materinski dan so s proslavo 
obeležili tudi v Bukovcih. Program prire-
ditve je pripravila Karmen Kostanjevec ob 
pomoči Lidije, Janje in Sanje. V programu 
so se najprej predstavili Tamburaši iz Go-
rišnice s pevko Mili. S plesom, petjem in 
igranjem so se za tem predstavili najmlaj-
ši, za njimi so na oder stopili moški pevci 
KD Bukovci, za konec pa so program po-
pestrili člani godbe Pepi krulet. Program 
je povezovala Eva Ertl. Navzoče na prire-
ditvi sta pozdravila tudi predsednik KD 
Bukovci Jože Bezjak in podžupan občine 
Markovci Franc Ferčič. Kulturnemu pro-
gramu je sledila pogostitev, ki je bila tudi 
priložnost za sproščeni klepet. 

Marija Prelog, Hedvika Rojko in Patricija Bezjak

ki si ob vseh obveznostih v gospodinj-
stvu še uspe vzeti čas za sebe. Direktorice 
gospodinjstev so si sobotni večer v Mar-
kovcih pripravile slavnostno ‒ kot se za 
direktorice spodobi. Otroci so pripravili 
kulturni program, kjer se niso predstavili 
s priimki, ampak z domačimi poimeno-
vanji. Vaška poimenovanja se namreč po-
stopoma izgubljajo in prav je, da se otroci 
zavedajo teh poimenovanj in da jih znajo 
ceniti, kajti tudi to je skrb za ohranjanje 
kulturne dediščine. Zapeli so tudi Gregor 
in Alenka ter ljudske pevke. Zbrane žene 
in dekleta so tako uživale ob bogatem 
kulturnem programu, vesele pa so bile 
tudi županovega obiska. Ob koncu sre-
čanja so ugotavljale, da bi si sprostitveni 
večer morale prirediti vsaj nekajkrat na 

Foto: Hedvika Rojko

Zbrani nastopajoči na proslavi v Stojncih 
Foto: MZ 

Voditeljica prireditve v Bukovcih Eva Ertl



6                  Leto 13, številka 2, april 2012

Po naših vaseh

Kmetija Cimerman je mlada kmetija, 
ki je prepoznavna predvsem po pro-
daji dobrega kmečkega bučnega olja 
in najrazličnejših mesnih izdelkov. 
Cimermanovi so petčlanska družina: 
oče Milan in mama Brigita ter trije 
otroci – srednješolca Rok in Teja ter 
študent Tomaž. Obiskala sem jih v so-
boto popoldan, ravno v času, ko so se 
eni vračali s prodaje na tržnici, drugi 
pa so že hiteli na drugo delo …
Cimermanovi so ena tistih družin, ki opra-
vljajo dopolnilno dejavnost na kmetiji. 
Začetki njihove dejavnosti segajo v leto 
2006. Takrat je prišlo do zaprtja Tovarne 
sladkorja v Ormožu, posledično je sle-
dila ukinitev pridelave sladkorne pese. 
Menjali so kolobar in posadili bučnice, te 
pa so sčasoma pričeli spreminjati v izdel-
ke ‒ v danes najbolje prodajano bučno 
olje. Z leti so nato dopolnjevali in pove-
čevali svojo ponudbo. Njihova primarna 
dejavnost je poleg pridelave zelenjave 
vsekakor pridelava in predelava svinjske-
ga mesa, a je slednje povezano z mnogi-
mi dejavniki, ki so ravno tako, če ne celo 
najbolj, pomembni za obstoj dejavnosti. 
»Na našo dejavnost je potrebno gledati 
z dveh zornih kotov,« razloži Milan Ci-
merman. »Osnova vsemu je poljedelstvo. 
Od pridelave krmnih rastlin je namreč 
odvisna prašičereja; kolikor je poljščin, 
tolikšno količino prašičev lahko spitamo 
oziroma toliko uspešnejša je reja. Gre za 
verigo dejavnosti, kjer je en element od-
visen oziroma vpliva na drugega.« 
Cimermanovi trenutno redijo 20 plemen-
skih svinj. S tem zagotavljajo celotno ve-
rigo od odojkov do bekonov, ki jih redijo 
do končne teže. Ključ do uspeha pa je 
v raznolikosti izdelkov, ki jih prodajajo. 
»Nekoč je bila za prodajo dovolj le ena 
stvar; danes to več ni mogoče.« Osnova 
celotni dejavnosti je vsekakor pomemb-
no dejstvo, da vse, kar sami pridelajo, tudi 
sami prodajo.
In kdo je pri Cimermanovih odgovoren za 
posamezne dejavnosti? Potrebno je pou-
dariti, da brez pridnih rok prav vseh čla-
nov družine ne bi dosegli želenega stanja 
in uspešne prodaje. Vsi se spoznajo na 
vse vrste dela, tako da jim ni težava pose-
či v eno in drugo dejavnost. Oče Milan je 
v glavnem odgovoren za prašičerejo, kar 
pomeni, da skrbi za prašiče od pripusta 
za vzrejo, za prehrano, za pitanje, vse do 
zakola. Pomaga mu sin Rok, ki je dijak na 
Biotehniški šoli Ptuj. Zajet je v domala vsa 
opravila na kmetiji, posebej pa mu gredo 
od rok strojna kmečka opravila, predvsem 
priprava zemlje. Žena Brigita je poleg 

Kmetija Cimerman iz Stojncev

Vse več ljudi se danes osvešča o pomenu 
zdrave prehrane in kakovostnih izdelkov. 
Milan ob tem razloži, da znajo kvalitetne 
domače pridelane izdelke ceniti zgolj 
določeni kupci. Za predelavo mesnih iz-
delkov ne uporabljajo nobenih konzer-
vansov; vse je narejeno doma. »Potrebna 
je komunikacija s kupci. Le tako se jim 
lahko približaš in razložiš, kaj določen 
izdelek vsebuje. Večkrat kupci tudi sami 
vprašajo po sestavinah.« Glede na že ne-
kajletno prodajo na tržnicah imajo danes 
stalne stranke, vseeno pa se nikoli ne 
branijo novih. 
Sicer pa Cimermanovi prašičje meso 
predelajo v mnogo različnih izdelkov: v 
salame (glavni izdelek), domače mesne 
klobase, prekajene mesne klobase, ocvir-
ke, ocvirke v masti, bunke, zvitega zajca, 
meso iz tünke, prekajena rebra, šunko, za-
seko …, v zimskih mesecih pa še v krva-
vice. Pred salamami, ki so med mesnimi 
izdelki najbolje prodajane, pa prednjači 
še prodaja bučnega olja. Letno ga pri-
delajo preko 5000 litrov in ga vsega tudi 
prodajo. Za domače bučno olje so Cimer-
manovi na Dobrotah slovenskih kmetij 
na Ptuju trikrat zaporedoma dosegli zlato 
nagrado in si s tem pridobili znak kakovo-
sti. »Nagrada je vsekakor nek pokazatelj, 
ki kaže, da smo na dobri poti. Z znakom 
kakovosti lahko izpostavimo kvaliteto 
izdelka, kar je posebej pomembna infor-
macija za kupce, saj se bo olje tako lažje 
prodalo,« pove Brigita. Na ocenjevanjih 
Dobrot slovenskih kmetij sodelujejo že 
pet let. Poleg znaka kakovosti za bučno 
olje so prejeli tudi dve zlati in dve srebr-
ni priznanji za krofe. Morda se jim letos 
posreči še eno zlato in sledil bo drugi 
znak kakovosti … Milan ob 
tem dodaja: »Priznanja so 
na stenah in vidimo jih le 
doma. Na tržnici se to ne 
vidi. Prav zato sta potrebni 
dodatna komunikacija in 
obrazložitev kupcem.«
Druga osrednja dejavnost 
na Kmetiji Cimerman je pri-
delava zelenjave. Z leti se 
je število vrst le-te poveča-
lo in tako danes ponujajo 
domala vse: krompir, zelje, 
čebulo, solato, paradižnik, 
kumare, papriko, korenje 
… Ob ponedeljkih redno 
dostavljajo sezonsko zele-
njavo v podjetje Kuči d. o. 
o., katerega lastnica je Brigi-
tina starejša sestra Marjeta. 
Cimermanovi zalagajo Mar-
jetini dve poslovni enoti ‒ 

materinske skrbi in gospodinjskih del na 
Kmetiji Cimerman odgovorna za predela-
vo mesa, peko kruha in sladic ter pripravo 
in pridelavo zelenjave. Slednjo trikrat na 
teden prodajajo na tržnicah v Razvanju, 
Mariboru in občasno v Slovenski Bistri-
ci, ob ponedeljkih pa zalagajo gostinsko 
podjetje v Ljubljani. Glavni prodajalec na 
tržnicah je oče Milan, redno pa mu pri 
tem pomaga sin Tomaž. Najmlajša Teja, ki 
je dijakinja Srednje šole za gostinstvo in 
turizem v Ljubljani, je prav tako v pomoč 
pri vseh opravilih. Pohvale vredno je, da 
zna petnajstletna punca sama speči do-
mači kruh ‒ to je danes med dekleti njene 
starosti velika redkost. Brigita Cimerman 
ob tem dodaja: »Pakiranje izdelkov je iz-
ključno delo otrok. Brez njihove pomoči 
sama z Milanom vsega ne bi zmogla. Tudi 
ko se odločiva za dopust, ki je po določe-
nem obdobju več kot potreben, delo na 
kmetiji poteka nemoteno.«   
Na vprašanje o stanju na slovenskem 
trgu in položaju kmetijstva Milan Cimer-
man odgovarja pozitivno. »Glede kupne 
moči smo še kar zadovoljni, saj imamo 
kvalitetne domače izdelke. Ko smo pričeli 
s prodajo, je bilo v ptujski občini pribli-
žno 12 dopolnilnih dejavnosti, danes jih 
beležijo okrog 120. Poudariti moram, da 
celotnega prašiča predelamo v mesne 
izdelke, ki jih prodamo, torej ne prodaja-
mo posameznih prašičev. Zaenkrat se še 
ne bojimo, da bi ostali brez dela.« Sicer 
pa Cimermanovi poleg prodaje na tržnici 
nudijo tudi prodajo na domu v prodajalni 
v Stojncih, kjer je možno dobiti povsem 
enake izdelke, kot jih prodajajo na trgu. 
Sprejemajo pa tudi naročila za kruh, na-
rezke, sladko in slano pecivo.

PE v Tobačni tovarni in PE, ki se nahaja v 
proizvodno-poslovnih prostorih Belinke. 
V glavnem iz Stojncev v Ljubljano preva-
žajo krompir, čebulo, sezonsko zelenjavo 
in bučno olje; vse seveda domače pride-
lave. 
Med načrti za prihodnost so Cimermano-
vi zarisali lastno oljarno. »Imamo trde te-
melje za trenutno stanje. V prihodnosti se 
ne nameravamo neznansko povečevati, 
kvečjemu dopolniti ponudbo s kakšnim 
novim izdelkom. Ob končanem šolanju 
otrok je naša želja odpreti obrat za lastno 
predelavo bučnic, torej oljarno,« pojasni-
ta Cimermanova. 
Ob vsem delu, ki je potrebno na kmetiji, 
kakršna je Cimermanova, moramo upo-
števati še dejstvo, da Brigita skrbi tudi za 
gospodinjstvo v župnijskih prostorih in 
kuha na domala vseh prireditvah, ki po-
tekajo v okviru naše župnije. Pri tem ji na 
pomoč priskočijo prijateljice in sinovi, ki 
pripomorejo pri fizičnih opravilih. Ob tem 
pove: »Pač smo taki, da radi pomagamo.« 
Poleg vsega sta Cimermanova zgledna 
oče in mama treh otrok, česar vsekakor 
ne gre zanemariti. »Izredno sva ponosna 
na svoje otroke, brez katerih pri takem 
delu ne bi šlo,« ponosno pove Brigita. 
»Med nami se je spletla nekakšna mre-
ža, kar se tiče dela ‒ vsak točno ve, kaj 
dela. V obdobju povečanega dela pa smo 
hvaležni tudi vsem tistim, ki nam pridejo 
pomagat. Kljub napornemu delovnemu 
tempu moram poudariti, da se vselej naj-
de čas za počitek in oddih, tako za naju 
z Milanom kot za otroke. Danes se lahko 
zaneseva nanje in jim prepustiva celotno 
dejavnost na kmetiji. To naju zelo veseli.«

Alenka Rožanc

Foto: AR 

Družina Cimerman - za delo na kmetiji poprime vseh pet pridnih parov rok družine.  

Foto: AR 

Pozdravni napis Kmetije Cimerman



Leto 13, številka 2, april 2012                  7

Ob svetovnem dnevu žensk, 8. marcu, 
smo se članice Društva podeželskih 
žena odpravile v Italijo na ogled sej-
ma cvetja v mestu Pordenone.
Z avtobusom smo se v lepem sončnem 
in hladnem marčevskem jutru odpeljale 
izpred večnamenske dvorane v Markov-
cih. Pot nas je peljala mimo Ljubljane do 
Italije. Peljale smo se skozi Furlanijo - Ju-
lijsko krajino, ki je najvzhodnejša dežela 
Italije. Razdeljena je na štiri pokrajine z 
glavnimi mesti Trst, Videm, Gorica in Por-
denone.  
Ustavile smo se v predmestju mesta Pal-
manova, kjer je veliko nakupovalno sre-
dišče z več kot 90 trgovinami priznanih 
blagovnih znamk. Sprehodile smo se po 
uličicah, kjer smo si lahko privoščile ka-

kšno noviteto po ugodni ceni. Nato smo 
se odpeljale do samega centra mesta. 
Ogledale smo si trg, ki je nekaj poseb-
nega. Palmanovo so Benečani zgradili 
zaradi obrambe pred Habsburžani in 
še zmeraj nevarnimi Turki v 16. stoletju. 
Struktura sedemkilometrskega obzidja 
je bila zgrajena v obliki devetkrake zvez-
de. To je bilo narejeno tako popolno, da 
mesto ni bilo nikoli napadeno. Napoleo-
novim enotam pa se je mesto vdalo brez 
obrambe. Zvezdasto obzidje ima troje 
vrat, ki vodijo v središče mesta na glavni 
trg. Glavne stavbe mesta so ob trgu; tam 
so tudi kavarne, kjer smo popile kavo. 
Ogledale smo si katedralo sv. Justinijane. 
Palmanova je tudi na seznamu svetovne 
dediščine pod zaščito Unesca. Pot smo 
nadaljevale do mesta Pordenone, ki je 

O delu in aktivnostih Društva podeželskih žena
bilo glavnina naše ekskurzije, saj smo pri-
šle na ogled sejma cvetja. Mesta si ni bilo 
moč ogledati, saj smo ves čas porabile za 
ogled prečudovitih cvetlic, vendar kljub 
vsemu prilagam nekaj podatkov o njem. 
Pordenone je staro rimsko pristanišče 
Portus Naonis. Leži ob reki Noncello, po 
kateri je mesto dobilo ime. Reka je bila 
zelo pomembna za razvoj mesta. Čez 
most, pod katerim se vije Noncello, smo 
se pripeljale v staro mestno jedro. Zelo 
znana je katedrala sv. Marka, ki hrani 
mnoge umetniške zaklade. Srce mesta 
je ulica Corso Vittorio Emanuele II. Na 
obeh straneh ulice so nanizane palače iz 
različnih obdobij. Obiskovalec tako dobi 
občutek srednjega veka v 20. stoletju. Tu 
so romanska, gotska, renesančna in neo-
klasicistična okna ter s freskami poslika-
na pročelja.
Sejem cvetja je ena pomembnejših pri-
reditev v tem delu Evrope, ki vsako leto 
privabi številne strokovnjake in ljubite-
lje cvetja z vsega sveta. Razstavljalci so 
predstavljali novosti na področju ljubi-
teljskega vrtnarjenja. Videle smo obliko-
vane cvetlične gredice in parke, modne 
trende v okrasnem rastlinstvu. Občudo-
vale smo številne šopke pisanega cvetja 
in lončnic, še posebej orhidej. Naprodaj 
so bila semena, čebulice, gomolji, sadike 
najrazličnejših rastlin, lončnice, rezano 
cvetje, najrazličnejšo orodje za obde-
lovanje in zalivanje, oprema za vrtove, 
strokovna literatura … 
Bile smo enotnega mnenja, da so bile 
cene kar zasoljene, kljub temu pa je vsa-
ka nekaj našla zase in si tudi privoščila 

Foto: MZ 

Utrinek s tečaja priprave predjedi
Foto: arhiv DPŽ 

Udeleženke ekskurziji v Palmanovi

kaj kupiti ob dnevu žena. Mene so naj-
bolj privlačila zelišča. V prijetnem raz-
položenju, ob pesmi in klepetu smo se 
srečno pripeljale domov. 
Društvo podeželskih žena občine Mar-
kovci je v torek, 27. marca, v gasilskem 
domu v Zabovcih v sodelovanju s Kme-
tijsko svetovalno službo Ptuj pripravilo 
tudi tečaj priprave predjedi in nama-
zov. Tečaja, ki ga je vodil Vlado Pignar, 
se je udeležilo 24 članic. Udeleženke so 
po skupinah pripravile več jedi, ki se jih 
lahko ob različnih priložnostih ponudi 
kot predjedi. Po recepturah, ki jih je pri-
pravil vodja tečaja Pignar, so pripravile: 
perutninski koktajl, jetrno pašteto, loso-
sove in šunkine zvitke, polnjene šampi-
one, roquefordov namaz, tunin namaz 
s koruzo, mesni namaz, zeliščni namaz z 
bučnim oljem, namaz iz ocvirkov, namaz 
z orehi, skutni namaz s piro, ajdov namaz 
z bučnimi semeni ter različne skutine 
namaze (z brokolijem, papriko, zelišči in 
gobicami).   

Marija Prelog
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V Listu iz Markovcev bomo v priho-
dnje predstavljali vasi občine Markov-
ci. Vseskozi namreč poročamo o do-
godkih, ki spremljajo življenje v naši 
občini, medtem ko nekatere drobne, a 
še kako pomembne informacije pogo-
sto ostanejo v anonimnosti. Zato smo 
se odločili, da vam po abecednem vr-
stnem redu predstavimo zgodovino, 
življenje in delo v vseh devetih vaseh 
naše občine. Začeli smo v Borovcih.

Vas Borovci je bila v zgodovinskih zapisih 
prvič omenjena že leta 1458. Prav zato 
smo pred leti že praznovali 550. obletni-
co prve omembe vasi. Vas je ime dobila 
po borovem gozdu, ki se je pred tem raz-
prostiral na območju, kjer je danes nase-
lje, še vedno pa so ohranjeni tudi ostanki 
tega gozda. 
Za nadaljnji razvoj vasi, ki je takrat zaje-
mala le par kmetij, je bilo potrebno zago-
toviti dobro organiziranost, zato je bila že 
leta 1824 ustanovljena samostojna obči-
na Borovci, ki je skrbela za hitrejši, pred-
vsem kmetijski, razvoj vasi. Pridnost va-
ščanov je doprinesla k dograditvi večjega 
števila hiš in kmetijskih objektov, kar pa je 
bilo potrebno obvarovati pred naravnimi 
nesrečami. V ta namen se je v letu 1946 
ustanovilo Gasilsko društvo, ki je skrbelo 
za požarno varnost in dolga leta v vasi kot 
edino društvo tudi za družabno življenje. 
V tem času so zgradili gasilski dom, varo-
vali imetje vaščanov, ustanovili so dram-
sko skupino, prirejali kulturna in športna 
srečanja ter bili nosilci razvoja vasi.
Poleg moške članske ekipe smo gasilci v  
Borovcih imeli pred nekaj leti tudi izredno 
uspešno žensko tekmovalno ekipo, ki je 
dosegala vrhunske rezultate. Priznanja so 
vidna na policah v gasilskem domu. 

Predstavitev naših vasi – Borovci

Foto: MZ

Športni park je priljubljeno zbirališče Borovčanov.

Ob delovanju gasilskega društva se je v 
vasi začelo tudi športno udejstvovanje 
mladih. Sprva so bili vključeni v mladin-
ske aktive, vse dokler nas razmere niso 
pripeljale do ustanovitve športnega dru-
štva. Mladi smo želeli pridobiti svoj pro-
stor za športne aktivnosti. Primeren kraj 
za uresničitev naših želja smo našli v opu-
ščeni gramoznici za vasjo. Predvsem za-
radi organiziranega pristopa pridobitve 
tega prostora v športne namene smo v 
letu 1980 ustanovili Športno društvo, ki je 
v začetku zemljišče pridobilo le začasno, 
saj je s spremembo zakonodaje ponovno 
prešlo v last Sklada kmetijskih zemljišč. 
Šele z ustanovitvijo Občine Markovci smo 
začeli in tudi uspeli urediti zemljišče za 

Foto: MZ

Obnovljeni vaško-gasilski dom v Borovcih

namen športnega parka.
Takratni župan je imel dober posluh za 
naše probleme, z njegovo pomočjo in z 
nekaterimi svetniki smo uspeli urediti 
športni park v želeno obliko. Dokončali 
smo ga ob pomoči novega župana in ra-
zumevajočih svetnikov (kar se tiče finanč-
ne podpore). Posebej pa moram poudari-
ti delo vaščanov, predvsem športnikov, ki 
so vložili ogromno prostovoljnih ur dela, 
da danes športni park pridobiva uporab-
no in tržno obliko.
V času začetkov samostojne Občine Mar-
kovci smo sodelovali tudi na vseh tek-
movanjih ob občinskem prazniku ter v 
domala vseh panogah dosegali zavidljive 
rezultate (prva, druga, tretja mesta). Or-
ganizirali smo tudi kolesarjenje po mejah 
naše občine, ki je žal zamrlo, a sem pre-
pričan, da ga bomo znova uspeli obuditi.
Gasilsko-vaški dom smo v minulih letih 
popolnoma prenovili, opremili kuhinjo, 
uredili mansarde, dogradili predprostor, 
ki povezuje funkcionalne prostore, in ob-
novili garažo za potrebe gasilske opera-
tive. Našim vaščanom in tudi »sosedom« 
smo tako omogočili, da prirejajo večja 
slavja v domu, s tem pa se lahko poslopje 
vzdržuje, kar je enako kot v športnem par-
ku, v novozgrajenem objektu. Ker imamo 
v gasilsko-vaškem domu urejeno ogreva-
nje, se v zimskem času ob družabnih ali 
drugih dogodkih v večji meri zadržujemo 
tam, v poletnih mesecih pa je prijetnejši 
ambient v športnem parku. Za prijetno 
vzdušje poskrbi tudi ribiška sekcija Špor-
tnega društva Borovci, ki je ob igriščih 
uredila zelo lep ribnik. Ustanovljena je 
bila leta 2005 z odcepitvijo od Športnega 
ribiškega društva Markovci. Ob pomoči 
zagnanih članov so zgradili ribiško hišico 
in teraso, ki dopolnjuje športne objekte.
Prvi utrip življenja na vasi je torej dajalo 
Gasilsko društvo, kasneje se je ustanovilo 

Športno društvo, danes pa na vasi deluje 
še več organizacij, ki so prav tako doda-
le svoj del k razvoju našega kraja. Etno-
grafsko društvo Tradicija deluje že od leta 
2006 in je bilo ustanovljeno predvsem 
zaradi negovanja etnografskega izročila 
in starih običajev. Vaščani se v tem dru-
štvu združujemo predvsem z namenom 
ohranjanja lika koranta in lokalnega izro-
čila, kot sta žetev in košnja na stari način. 
Dopolnitev temu društvu pa predstavlja 
karnevalska skupina, ki v času pusta so-
deluje na vseh okoliških karnevalih.
Največ veselih in sladkih trenutkov pa 
nam pripravi Aktiv podeželskih žena, ki 
deluje v okviru občinskega Društva po-
deželskih žena. Z nami so na vseh priredi-
tvah, od začetka do konca leta, svoje pro-
store pa imajo v gasilsko-vaškem domu, 
kjer je tudi lepo urejena kuhinja.
Društva, skupno z vaškim odborom, skozi 
vse leto sodelujemo ob občnih zborih, iz-
delavi največjega presmeca v fari, posta-
vitvi majskega drevesa s kresovanjem, ob 
športnih in družabnih srečanjih, na sku-
pnih izletih, martinovanju in tradicional-
nem srečanju ob zaključku leta. 
Opisu društev pa moramo dodati tudi ve-
čje pridobitve vasi Borovci, med katerimi 
bi izpostavili novo cesto do Markovcev in 
ureditev kanalizacije. Pri tej je sicer še kar 
nekaj težav z ureditvijo priključkov. Upa-
mo, da bomo ob letošnji gradnji elektro 
omrežja, javne razsvetljave in obnovi ozi-
roma širitvi pločnika imeli srečnejšo roko. 
Želeli bi namreč, da se pločnik čez vas 
razširi toliko, da bi delno služil tudi kole-
sarjem. Seveda pa bi nato bilo smiselno 
zgraditi kolesarsko pot še naprej do Spu-
hlje in Ptuja. Urejena kolesarska steza do 
Ptuja bi našim krajanom omogočila var-
no pot s kolesom do mesta. 
Seveda pa tudi drugih načrtov in želja ne 
zmanjka. Naši športniki bi jeseni želeli za-
četi z igranjem v nogometni ligi, a za to 
potrebujejo podporo Občine, in sicer za 
ureditev predpisanih ograj. Za starejše 
občane bi želeli urediti prostor za balina-
nje in kegljanje, da se bodo v športnem 
parku prijetneje srečevali, mogoče tudi s 
prijatelji ali znanci iz sosednji vasi. 
Po vzoru ostalih vasi želimo ob gasilsko- 
vaškem domu za prijetna druženja v 
prostem času in srečanja ob praznova-
njih urediti vaško središče.
Vsem vaščanom želim strpnosti pri na-
daljnjem delu, društvom pa dobrih uspe-
hov pri izvedbi novih projektov. Občini se 
zahvaljujem za razumevanje in finančno 
pomoč pri že izvedenih projektih in za 
posluh za naše nove izzive.

Zvonko Črešnik
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Kot smo že poročali v eni izmed pre-
teklih številk Lista iz Markovcev, je 
plesna skupina Folklornega društva 
(FD) Markovci ponovno aktivna. 
Ob ostalih delujočih sekcijah društva 
(kopjaši, pustni liki, ljudske pevke, ljud-
ski pevci in godci) so po dvoletnem 
premoru ponovno zavihali rokave in 
tako od januarja beležijo redne teden-
ske vaje v osnovni šoli v Markovcih. Nji-
hov umetniški vodja je Peter Bezjak, ki 
skuša na vodenje navajati tudi mlajše 
plesalce in si tako zagotoviti še doda-

tne vodje plesne skupine.
V času fašenka je bila v društvu ponov-
no najbolje zastopana sekcija kopjašev, 
ki so nepogrešljivi na ptujskem Kuren-
tovanju in vseh ostalih povorkah v oko-
lici. Tudi letos se jih je zbralo preko 30. 
Z letošnjo sezono so v društvu osnovali 
še dodatno skupino pustnih likov, sku-
pino vil. Folklorno društvo sicer že dol-
ga leta ohranja in neguje različne izvir-
ne pustne like iz naših krajev. Prebrali 
ste že lahko, da so se februarja skupaj 
s ptujskim princem udeležili srečanja 
v državnem zboru. Konec meseca so 

skupaj s princem ponovno prikazova-
li našo bogato etnografsko dediščino. 
Odpravili so se namreč v mesto Strumi-
ca v Makedoniji, kjer so se udeležili tra-
dicionalnega Strumičkega karnevala, 
ki ima zelo bogato zgodovino. Tako kot 
Ptuj, je tudi Strumica ena izmed članic 
združenja FECC. Naši člani so predsta-
vili edinstvene kopjaše in vile.
Društvo pa je v soboto, 31. marca, ime-
lo tudi občni zbor, kjer so razrešili člane 
dosedanjega upravnega in nadzorne-
ga odbora ter častnega razsodišča. Na 
rednih volitvah so izvolili predsednika, 
podpredsednika, tajnika in blagajnika 
društva, ki nosi naziv administrator (za 
oboje funkcij skupaj) ter nove člane 
omenjenih odborov. Delo predsedni-
ka bo še naprej opravljal Janez Golc, 
podpredsednica bo Alenka Rožanc, 
administratorka pa Jasna Forštnarič. 
Vodja kopjašev še naprej ostaja Marko 
Forštnerič. 
Trenutno je najaktivnejša plesna skupi-
na, ki se pripravlja na območno revijo 
odraslih folklornih skupin, ki bo meseca 
maja. Odpravljajo se tudi na intenzivne 
vaje, do sedaj pa beležijo manjši nastop, 
s katerim so po dvoletni pavzi prebili led. 
Društvo v letu 2012 čaka tudi soorgani-
zacija mednarodnega folklornega festi-
vala Kimavčevi dnevi, ki bo septembra 
potekal na Ptuju. Ker v naslednjem letu 
Folklorno društvo »Anton-Jože Štrafela« 
Markovci obeležuje 75. obletnico svo-
jega delovanja,  so misli in priprave že 
usmerjene tudi v ta pomemben projekt.

Alenka Rožanc

Aktivnosti Folklornega društva 

Člani Kulturno-umetniškega društva 
(KUD) Bron Jakoba Breunerja Markov-
skega v občini Markovci nadaljujemo 
z dobro začeto in zastavljeno srednje-
veško zgodbo. 
Ob letošnji Markovi nedelji prirejamo 
Markovo proščenje s srednjeveškimi stoj-
nicami ter srednjeveškimi igrami. Zgodba 
je bila začeta ob aktivnostih 12. princa 
ptujskega Kurentovanja, Jakoba Breuner-
ja Markovskega. Takrat se je raziskal le del 
markovske zgodovine. Našli so se zgo-
dovinski zapisi o sečno-pašnem sporu za 
Šturmovce. Ker je tema aktualna že več 
kot 500 let, smo se odločili na Markovo 
nedeljo po pozni maši odigrati spor na ob-
činskem dvorišču. Prostor bomo spreme-
nili v srednjeveško tržnico, ki jo bodo obis-
kali najrazličnejši obiskovalci tistega časa. 
Breunerjev šotor bo obiskal grof Sauer iz 
Borla, ptujske plesalke bodo zaplesale na 
srednjeveško glasbo, v popoldanskem 
času pa se Markovčanom ponuja lep 
srednjeveški spektakel s srednjeveškimi  
igrami.
Lansko leto nam vreme ni bilo naklonje-
no, zato je bila prireditev nekoliko okrnje-
na. Kljub vsemu smo bili zadovoljni z izve-
denim. Naši »stojničarji« so na stojnicah 
prodajali in barantali; prodali so vse, kar 
se je takrat prodati dalo. Tudi starega »ko-
kota«, če še mogoče ne veste. Vabimo vas 
na ogled in nakup na stojnicah ob letošnji 
Markovi nedelji.

Baron JG plemeniti Jakob Breuner Markovski 

Markovo 
proščenje

Foto: arhiv FD

Kopjaši FD Markovci 



vprašalnikom. S pomočjo standardnega 
orodja smo jim izmerili telesno težo in 
telesno višino. Telesno težo v kilogramih 
smo delili s telesno višino na kvadrat in 
tako dobili indeks telesne mase. Potem 
smo te podatke morali obdelati. Upo-
rabljali smo T-test, s pomočjo katerega 
smo ugotavljali razlike v gibalni dejav-
nost podeželskih in mestnih otrok in pa 
analizo variance (ANOVA), s pomočjo ka-
tere smo ugotavljali razlike v gibalni de-
javnosti glede na indeks telesne mase.«
Na kakšne težave oz. ovire ste nalete-
li ob izdelovanju naloge? Potrebno je 
bilo preštudirati strokovno literatu-
ro, ki je povezana z omenjeno temo. 
Ali vam je kdo pri nalogi pomagal, na 
koga ste se lahko obrnili?
Jasna Z.: »Moram priznati, da nisem 
imela večjih težav pri izdelovanju di-
plomske naloge. Raziskave se nisem lo-
tila sama, ampak nas je bila v delo vklju-
čenih 15 študentov, ki smo hodili na šole 
in izvajali meritve. Pri teoretičnem delu 
in obdelavi podatkov pa mi je bil v ve-
liko pomoč somentor, ki me je usmerjal 
pri pisanju in mi pomagal pri obdelavi 
podatkov.«  
Dandanes se vse več govori o preko-
merni telesni teži na eni in o zdravem 
načinu življenja, o prehrani in giba-
nju na drugi strani. Kako to ocenju-
jete pri današnji mladini? Kje vidite 
probleme?
Jasna Z.: »Znano je, da vedno bolj na-
rašča odstotek mladih s prekomerno 
telesno težo. Vzrok za to je vsekakor v 
tem, da se vse preveč zadržujejo za ra-
čunalnikom, televizijo in le malo časa 
namenijo gibanju. Ljudje smo v veliki 
meri prezaposleni, velikokrat ni časa za 
kuhanje in namesto tega pojemo na hi-
tro pripravljeno hrano, ki je manj zdrava, 
bolj kalorična. Premalo se zavedamo, da 
to vpliva na prekomerno telesno težo in 
s tem tudi na nezdrav način življenja.«   
Trenutno ste zaposleni na OŠ Markov-
ci kot učiteljica razrednega pouka, po-

Tokratna diplomantka, ki je v svojo 
diplomsko delo med drugim vključila 
tudi občino Markovci, je Jasna Zajšek 
iz Markovcev.
Jasna je leta 2010 diplomirala na Peda-
goški fakulteti Univerze v Mariboru, na 
Oddelku za razredni pouk. Naslov njene-
ga diplomskega dela je Primerjava gibal-
ne dejavnosti in indeksa telesne mase 
podeželskih in mestnih otrok. Po letih 
končanega študija jo je delovno mesto 
pričakalo tam, kjer je svoje šolanje priče-
la ‒ v domači osnovni šoli v Markovcih.
Jasna Zajšek, tema vaše diplomske 
naloge je povezana s športom. Kaj je 
botrovalo odločitvi, da ste izbrali rav-
no to tematiko? V čem ste videli po-
men raziskave oz. kaj ste želeli doseči 
z nalogo? 
Jasna Z.: »Za to temo sem se odločila, 
ker se sama veliko ukvarjam s športom 
in ker veliko svojega časa posvetim tudi 
delu z mladimi. Najbolj se mi je zdela 
zanimiva primerjava gibalne dejavnosti 
mestnih in podeželskih otrok. Včasih so 
se podeželski otroci bolj gibalno udej-
stvovali, saj je bilo naravno okolje tisto, ki 
jim je to omogočilo. Takrat ni bilo toliko 
organiziranih dejavnosti, ne v mestnem 
okolju in ne v podeželskem. Trenutno pa 
je situacija takšna, da so v prednosti me-
stni otroci. Vsekakor se več organiziranih 
dejavnosti izvaja ravno v mestnem oko-
lju. Mestni otroci lahko torej hodijo na te 
dejavnosti sami, podeželski pa so odvi-
sni od prevoza. Rezultati so pokazali, da 
ni večjih razlik med gibalno dejavnostjo 
mestnih in podeželskih otrok. Tisti otro-
ci, ki imajo željo po gibanju, jih starši pri 
tem podpirajo in so finančno sposobni, 
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Na mladih svet stoji

Diplomanti na temo občine Markovci
leg tega pa vas poznamo kot še vedno 
aktivno športnico. Kam ste vključeni, 
s čim se ukvarjate?
Jasna Z.: »Kar nekaj let sem aktivno igra-
la odbojko, zdaj pa svoje znanje, ki sem 
si ga pridobila v teh letih, prenašam na 
otroke in mlade. Nekaj let sem trenirala 
mlajše selekcije, zdaj pa treniram žensko 
člansko ekipo v odbojkarskem klubu na 
Ptuju (ŽOK AC Prstec Ptuj). To je zame se-
veda velika čast in tudi priložnost, da se 
dokažem in iz sebe in ekipe potegnem 
najboljše. Moj vsakodnevni urnik je tako 
zaradi odbojke kot zaradi šolskih obve-
znosti, ki jih prav tako ni malo, zelo natr-
pan. Kljub temu pa si redno vzamem čas, 
da se tudi sama športno udejstvujem. 
Zelo rada rolam, kolesarim, igram tenis, 
smučam, hodim na sprehode in v hribe.«
Kaj vam pomeni šport, športno udej-
stvovanje? Menite, da se ljudje na-
sploh (ne zgolj mladina) dovolj ukvar-
jamo z njim? Kako je za to poskrbljeno 
v občini Markovci?
Jasna Z.: »Osebno mi šport pomeni zelo 
veliko. Življenja brez njega si sploh ne 
znam predstavljati. Odločitev zanj je se-
veda stvar vsakega posameznika. Glede 
na tempo življenja pa menim, da bi si lju-
dje vsekakor morali vzeti čas za gibanje. 
Ob tem ne smemo pozabiti na osvešča-
nje otrok o pomenu gibalne dejavnosti 
za zdravje in nadaljnji razvoj. Pri tem 
imamo pomembno vlogo učitelji, starši 
in vsi tisti, ki delamo z otroki.
Menim, da je v občini Markovci dobro 
poskrbljeno za tiste, ki se želijo gibalno 
udejstvovati. V vsaki vasi imamo športni 
park, nekaj pokritih športnih površin, 
veliko je organiziranih dejavnosti za sta-
rejše in otroke. V osnovni šoli imajo otro-
ci na izbiro različne športne interesne 
dejavnosti, odvija se tudi projekt Zdrav 
življenjski slog, ki vsekakor zelo pozitiv-
no vpliva na dejavnost otrok in jim daje 
vzorce za gibalno udejstvovanje tudi po 
končanem šolanju.«

Alenka Rožanc 

OBIŠČITE NAS  
NA SPLETNI STRANI: 

http://www.markovci.si/

Na spletni strani Občine Markovci  
je bogata fotogalerija o dogodkih in prireditvah.  

Fotografije najdete v zavihku Galerija. 
Vabljeni k ogledu.

Foto: zasebni arhiv

Jasna Zajšek

to tudi počnejo.«
Kako ste se lotili dela? Raziskava je, 
po prebranem sodeč, terjala mnogo 
dela in analize, potrebno je bilo zna-
nje statistike. Kako je bilo raziskova-
nje zastavljeno?
Jasna Z.: »V raziskavo so bile vključe-
ne podeželske (med njimi tudi Osnov-
na šola Markovci) in mestne osnovne 
šole SV Slovenije. Vzorec je obsegal 630 
otrok, starih od 9 do 11 let. Gibalno de-
javnost otrok smo ugotavljali z anketnim 

 www.fotomlakar.si  |  info@fotomlakar.si  |  070 823 674

fotomlakar

fotomlakar

Delovni čas od ponedeljka do petka 
od 8. do 12. in od 14. do 17. ure.

Sobote od 9. do 13. ure.

Fotograf v sosednji vasi V Dornavi 
v pritličju  

občinske stavbe

Družinski, 
otroški, 

tradicionalni 
portreti ...

Fotografiranje
za rojstni dan.

Uroš Mlakar s.p., Dornava 82, PE Dornava 135 A

Velika izbira 

fotografskih

ozadij za 

vse priložnosti.
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V tokratni številki Lista iz Markov-
cev predstavljamo mladega plavalca 
Tima Vidoviča iz Nove vasi pri Mar-
kovcih. Tim je star 16 let in je vidne 
uspehe v plavanju dosegel tudi na dr-
žavni ravni. Prav zato smo ga povabili 
k pogovoru. 
Kdaj si se začel ukvarjati s plavanjem, 
kdo te je navdušil in ali si mogoče kdaj 
poskusil kateri drug šport?
Tim Vidovič: »S plavanjem sem se začel 
ukvarjati leta 2008. Intenzivneje treni-
ram šele dobri dve leti. Za plavanje sem 
se navdušil kar sam, saj sem na vseh tek-
movanjih v sklopu šole zmagal in tako 
sem se odločil, da iz gimnastike presto-
pim v plavanje. Gimnastiko sem treniral 
tri leta in je bila tudi prvi šport, s katerim 
sem se sploh ukvarjal.«
Kdo je tvoj trener? 
Tim Vidovič: »Ko sem začel trenira-
ti plavanje, je bila moja trenerka Tanja 
Rozman, ki pa se je zaradi nosečnosti 
umaknila iz trenerskih vrst in tako je moj 
trener postal njen nečak Jure Rozman. Z 
Juretom zelo dobro sodelujeva, kar se 
tudi vidi v rezultatih te sezone.«
V katerem klubu oziroma kje treniraš?
Tim Vidovič: »Treniram na Ptuju, v Pla-
valnem klubu Terme Ptuj. K temu bi še 
rad dodal eno zelo pomembno zadevo. 
Izmed vseh klubov v Sloveniji imamo 
v času zimske sezone daleč najslabše 
pogoje. Treniramo namreč v termalni 
vodi, v bazenu, v katerem se skoraj ves 
čas temperatura vode giblje okrog 33 
stopinj Celzija, kar pa je za opravljanje 
vrhunskega treninga seveda preveč. 
K temu še moram dodati, da treniram 
samo petkrat na teden, kar je malo v pri-
merjavi z ostalimi klubi, ki skozi vse leto 
trenirajo vsaj osemkrat na teden. V času 
poletne sezone pa imamo res vrhunske 
pogoje, treniramo zunaj v olimpijskem 
bazenu in tudi treningi se nam podvo-
jijo, torej na deset treningov na teden.«
Kateri so tvoji največji uspehi?

Anamarija Lajh prihaja iz Borovcev in obiskuje 
5. razred na markovski osnovni šoli. Je pridna 
učenka in še bolj pridna ter nadarjena glasbe-
nica. Kot pevka sodeluje v šolskem otroškem 
pevskem zboru, s sestro Angeliko pa sta tudi 
članici Otroškega cerkvenega pevskega zbora 
Zvonček. 
Da je Anamarija odlična glasbenica, ne dokazuje 
le njen pevski glas, temveč instrument, ki mu po-
sveča največ časa – flavta. Anamarija je na različnih 
tekmovanjih dosegla zavidljive rezultate, prav po-
nosna pa je na zadnjo nagrado, ki je je bila deležna 
v začetku meseca marca. Seveda smo na našo zla-
to flavtistko ponosni prav vsi in ji ob tej priložnosti 
iskreno čestitamo. Kaj se je dogajalo, kje je sploh 
tekmovala in kakšni so bili njeni občutki, nam je 
zaupala v naslednjem sestavku.
Na to tekmovanje sem se pripravljala celo leto in 
sem imela zato veliko dodatnih vaj, nastopov in 
koncertov. Upala sem, da bo moj nastop uspešen 
in da bom dosegla odličen rezultat. In res ... Ko smo 
po dolgi poti prispeli v Beograd, smo najprej odšli v 
naše sobe v hotelu in se razpakirali. Odpravili smo 
se v bližnjo glasbeno šolo, kjer je potekalo tekmo-
vanje. Tam smo si pogledali rezultate tekmovanja 
iz flavte v drugih kategorijah, kjer so nastopale 
flavtistke iz moje glasbene šole – Glasbena šola Ka-
rol Pahor Ptuj – ter ena iz Zasebne glasbene šole sv. 
Petra in Pavla. Tudi one so dosegle odličen rezultat. 
Vseh pet učenk je na tekmovanje pripravljala uči-
teljica Lija Frajnkovič.

Z učiteljico sva že prvi dan preizkusili oder, prav 
tako pa tudi moja sošolka. Končno je prišel dan 
tekmovanja. Od nestrpnosti nisem mogla jesti. Spi-
la sem le čaj in pojedla košček kruha. Odšli smo v 
sobo, očistila sem flavto in se pripravila na odhod v 
glasbeno šolo. Bila sem nestrpna. Skupaj s prijatel-
jico Tjašo sva čakali moj in njen nastop, z učiteljico 
pa smo izvajale tudi vaje za sprostitev. In končno 
... Poklicali so moje ime in vstopila sem v dvorano. 
Dvorana ni bila velika in najprej sem pogledala 
ocenjevalce. Stopila sem na oder, se nasmehnila in 
priklonila. Zaprla sem oči in zaigrala skladbo, ki je 
bila dolga in težka. Zasanjala sem se in zazdelo se 
mi je, da nisem več na odru. Potem sem zaigrala še 
drugo in bila s svojim nastopom zelo zadovoljna. 
Dobila sem velik aplavz. Po tekmovanju sem bila 
deležna veliko čestitk, poljubov, objemov. Tudi 
ocenjevalci so mi čestitali in pohvalili moje igranje. 
Z velikim nasmeškom sem se s staršema odpravi-
la na kosilo in potem na pot proti domu. Po poti 
pride sporočilo. Pisalo je: Laureat - 1. mesto in 100 
točk. Bila sem srečna in vesela, saj sem dobila zlato 
priznanje in vse možne točke. Spet sem zmagala! 
To mi je uspelo že prejšnje leto v drugi kategoriji.
Za ta odličen uspeh bi se rada zahvalila moji druži-
ni, ki me je spodbujala, in seveda učiteljici, ki si je 
zame vzela čas ter me naučila veliko o flavti in glas-
bi. Vesela sem, da je zame držalo pesti in navijalo 
veliko prijateljic in sošolcev, sorodnikov … Tudi to 
je zagotovo pomagalo.

Alenka Rožanc in Anamarija Lajh
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Tim Vidovič – državni podprvak v plavanju

Foto: MZ

Tim Vidovič je uspešen plavalec.  

Foto: Gregor Zmazek

Anamarija Lajh je na mednarodnem glasbenem tekmovanju v Beo-
gradu osvojila zlato priznanje.  

Anamarija zlata v Beogradu

Tim Vidovič: »Kot sem že omenil, inten-
zivneje treniram šele dobri dve leti. V 
tem času sem se udeležil treh državnih 
prvenstev. Na lanskih dveh, torej zim-
skem državnem prvenstvu in poletnem 
državnem prvenstvu, sem osvojil štiri 
četrta mesta in dve peti mesti. Na leto-
šnjem zimskem državnem prvenstvu, ki 
je potekalo konec januarja, pa sem se z 
dobro formo kar dvakrat povzpel na sto-
pničke. Na 100 metrov prsno sem osvojil 
3. mesto, največji uspeh pa mi je uspel 
na 200 metrov prsno, kjer sem postal dr-
žavni podprvak v kategoriji mladincev.«
Kateri dogodek v plavanju se ti je zdel 
najpomembnejši?
Tim Vidovič: »Imam dva najpomemb-
nejša dogodka v plavanju. Prvi se je zgo-
dil 14. decembra 2008, ko sem osvojil 
prvo medaljo. Drugi izmed mojih dveh 
najpomembnejših dogodkov pa se je 
zgodil 29. januarja 2012, ko sem osvojil 
naslov državnega podprvaka.«

Kakšni so tvoji cilji oziroma načrti za 
prihodnost?
Tim Vidovič: »V prihodnosti se želim še 
naprej ukvarjati s plavanjem. Prvi velik 
cilj mi je domača tekma na Ptuju, ki bo 
enkrat sredi meseca maja. Gre za močan 
mednarodni miting, kjer poleg Slovenije 
sodeluje okrog pet tujih držav. Po tem 
mitingu pa sledijo priprave na poletno 
državno prvenstvo, ki bo konec julija 
v Kopru, na katerem bom spet posku-
šal poseči po najvišjih mestih. Največji 
cilj oziroma načrt sezone, ki pa je težko 
dosegljiv, je vstop v slovensko državno 
reprezentanco, za katerega je potrebno 
do konca leta 2012 odplavati določeno 
normo. Upam da mi bo ta načrt uspel, saj 
mi ne manjka več veliko.«
V katerih disciplinah vse tekmuješ? 
Tim Vidovič: »Tekmujem v vseh disci-
plinah, torej v prostem slogu, hrbtnem 
slogu, delfinu in prsnem slogu, ampak 
na večini tekem plavam samo prsno. 

Najljubša disciplina mi je prsni slog, in 
sicer 200 metrska razdalja. V tej tehniki 
sem tudi najboljši.«
Tvoja najljubša pijača, hrana?
Tim Vidovič: »Za vse športnike, tudi 
plavalce, je potrebno, da se zdravo pre-
hranjujejo in da zdravo živijo. Zato tudi 
sam poskušam paziti glede prehrane in 
pijače. Moja najljubša hrana so testeni-
ne, saj vsebujejo ogromno ogljikovih 
hidratov, ki so kot nekakšno gorivo za 
naporne treninge. Od pijače pa imam 
najraje vodo in mogoče kdaj kakšen sok, 
izogibam pa se alkoholu.«
Kaj pa šola? Kako jo usklajuješ z na-
pornimi treningi?
Tim Vidovič: »Obiskujem Gimnazijo 
Ptuj. Hodim v športni oddelek, ki je na-
menjen posebej športnikom, tako da 
imamo prilagojeni program, ki nam 
omogoča, da imamo dovolj časa tako za 
šolske kot tudi za športne obveznosti.«
Kateri so tvoji drugi hobiji?
Tim Vidovič: »V prostem času sem prav 
tako športno aktiven. Ko le najdem pro-
sti čas, se odpravim na kolo ali pa grem 
tekat. Vse to opravljam vedno v družbi 
Blaža Zelenka, ki je moj dober prijatelj 
in tudi zelo dober kolesar, tako da je vse 
to nek dodaten del k treningu. Kadar pa 
vremenske razmere tega ne dopuščajo, 
pa vzamem v roko kakšno dobro knjigo 
in si tako krajšam čas.«
Imaš kakšno domačo žival? 
Tim Vidovič: »Doma imam veliko doma-
čih živali. Hišo nam čuva psička Bela, ob 
tem pa še imam doma hišnega kunca in 
pa sedem kopenskih želv, ki so mi res pri 
srcu in s katerimi se dostikrat pohvalim, 
saj je prava redkost, da bi imel kdo doma 
sploh kopensko želvo.«
Tim, hvala za pogovor in veliko uspehov 
v tvoji nadaljnji karieri. Predvsem pa ti 
želimo, da se ti čim prej izpolni največja 
želja, uvrstitev v slovensko državno re-
prezentanco. 

Damjan Zupanič
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Kultura

Markovci – občina zborovskega petja

Člani Kulturno-umetniškega društva 
(KUD) Markovski zvon so se v mesecu 
marcu zbrali na 15. rednem letnem 
občnem zboru. 
Predsednik društva je Darko Meznarič, 
ki je podal poročilo o delu društva za 
minulo leto in predstavil načrte za leto 
2012. »V okviru društva so v letu 2011 
delovale štiri sekcije, predvsem na po-
dročju glasbe. Članstvo v društvu je ra-
znoliko, saj so zastopane vse starostne 
skupine, in sicer: Otroški cerkveni pevski 
zbor Zvonček, Fantovska skupina Šarki, 
Mešani cerkveni pevski zbor sv. Marko 
in Pevska skupina Jutranja zarja. Kar se 
tiče projektov, smo izvedli tiste, za ka-
tere so bila zagotovljena finančna sred-
stva. Skoraj nepogrešljivi smo na vsaki 
občinski prireditvi ter drugje, kamor nas 
povabijo, saj je pesem, ki je lepo zapeta, 
vedno dobrodošla. Poleg koncertov, ki 
jih samostojno ali v sodelovanju z dru-
gimi pevskimi sestavi pripravljajo naše 
sekcije, smo imeli vrsto nepredvidenih 
nastopov po širšem ptujskem območju 
in drugod na območju Slovenije. Ome-
niti je potrebno še fantovsko skupino 
Šarki, ki zapoje ob vsakoletnem koledo-
vanju na predvečer Sv. treh kraljev. V letu 
2011 je društvo izvedlo več samostojnih 
koncertov in prireditev. Prisotnost smo 
zabeležili tudi na revijah pevskih zborov 
(prosvetnih in cerkvenih) ter se udele-
žili gostovanj na prireditve, kamor so 
nas povabili organizatorji. Naj omenim 
nekaj teh: trikraljevsko koledovanje, 

srečanje otroških pevskih zborov, revija 
CePZ 2011, koncert 'S pesmijo praznuj-
mo Markovo', Markova nedelja, Večerna 
pesem 2011, Florjanova nedelja, koncert 
domovinskih pesmi, dan državnosti, 
nastopi na izletu (Hrastovlje, Piran, Por-
torož, Koper), Mladinski glasbeni tabor, 
dan spomina na mrtve in tradicionalni 
božični koncert,« je povedal Meznarič in 
dodal, da KUD-ovci v letu 2012 načrtuje-
jo nastope na območni in cerkveni reviji, 
sodelovali pa bodo tudi na vseh slove-
snostih in prireditvah v okviru župnije. 
Pri tem velja omeniti 140. obletnico po-
svetitve današnje župnijske cerkve, ki jo 
bo naša fara praznovala v sredini meseca 
oktobra. V organizacijo prireditve se bo 
aktivno vključilo tudi društvo Markovski 
zvon. Sicer pa se bodo poleg vseh ome-
njenih projektov pevci MeCPZ jeseni 
predstavili tudi na regijskem tematskem 
koncertu Sozvočenja, ki bo novembra 
potekal na Ptuju.

Moje pesmi, moje sanje
KUD Markovski zvon pa je v soboto, 17. 
marca, v dvorani ZAF centra v Markov-
cih pripravilo tudi koncert z naslovom 
Moje pesmi, moje sanje. Nastopajoči so 
izvedli zanimiv repertoar pesmi iz zna-
nih muzikalov in filmov. Na koncertu 
sta nastopila Simona in Ernest Kokot ob 
spremljavi Otroškega cerkvenega pev-
skega zbora (OCePZ) Zvonček in instru-
mentalistov (Gregorja Zmazka, Nike Ro-
žanc in Mihe Kokota). Zapeli in zaigrali 

Foto: MZ

Zbrani nastopajoči na koncertu Moje pesmi, moje sanje, ki je potekal 17. marca.   

Foto: MZ

Simona in Ernest Kokot

so najbolj znane filmske uspešnice, tako 
domače kot tuje. Večino pesmi je kot so-
listka zapela Simona Kokot, na klavirju 
jo je spremljal njen mož Ernest. »Z iz-
vedbo koncerta sva zelo zadovoljna, saj 
je bila dvorana polna do zadnjega kotič-
ka. Že nekaj časa sva sanjala o takšnem 
projektu in zato sva zelo vesela, da se je 
končno zgodil. Pesmi, ki sva jih izvajala, 
nosijo v sebi bogato zgodbo, v njih je 
moč začutiti veliko strasti, upanja, lju-
bezni, osamljenosti ..., skratka življenja. 
Ponosna sva, da sta kot solista sodelova-
la tudi najina otroka, osemletna Eva in 
Miha, ki je star deset let.«
Zakonca Kokot glasba spremlja že od 
otroštva. Simona (njen dekliški priimek 
je Meznarič) je najprej prepevala v šol-
skem zboru, že dolga leta pa sodeluje 
tudi v Cerkvenem pevskem zboru sv. 
Marko, kjer zapoje tudi kot solistka. De-
set let je nastopala z narodno-zabavnimi 
ansambli, s katerimi so pobrali več festi-
valskih nagrad. Bila je pevka pri ansam-
blih Prerod, Tornado in Dinamika. Sedem 
let je obiskovala Srednjo glasbeno in ba-
letno šolo Maribor, smer petje pri prof. 
Leoni Bašović – Gerenčer, kot solistka 
pa sodelovala tudi s Pihalnim orkestrom 
Ljutomer, Pihalno godbo občine Dorna-
va, Pihalnim orkestrom Ptuj in številnimi 
drugimi. V bodoče se želi posvetiti glas-
beni terapiji, saj je to področje, ki jo zelo 
zanima. Tudi Ernest Kokot, Simonin ži-
vljenjski sopotnik, je z glasbo povezan že 
od malih nog. Prepeval je v šolskem zbo-
ru (OŠ Gorišnica), pa tudi v zboru Canti-
cum. Že dve desetletji s harmoniko spre-
mlja narodno-zabavne ansamble. Igral je 
pri ansamblih Mitrej, Prerod, Tornado in 
Dinamika, trenutno pa je član zasedbe 
Toti Štajerci. Kot profesor poučuje glas-
bo na OŠ Destrnik – Trnovska vas. Več let 

je kot organist in zborovodja sodeloval s 
cerkvenim zborom. Danes vodi Komorni 
moški zbor Ptuj, s katerim se udeležujejo 
tekmovanj doma in v tujini.
Simono in Ernesta je na koncertu spre-
mljal OCePZ Zvonček, ki deluje že od 
pričetka delovanja Kulturno-umetni-
škega društva Markovski zvon, to je od 
leta 1997. V zboru trenutno prepeva več 
kot 30 pevcev, kar je največ doslej. »Vaje 
imamo redno vsako nedeljo pred sveto 
mašo. Med poletnimi počitnicami orga-
niziramo Mladinski glasbeni tabor, skozi 
leto sodelujemo pri vseh rednih nedelj-
skih svetih mašah, na vseh večjih slove-
snostih v okviru župnije, povabljeni smo 
na različne prireditve (občni zbori, ma-
terinski dnevi ...), nastopamo kot gostje 
na koncertih, udeležujemo pa se tudi 
cerkvenih in območnih revij otroških in 
mladinskih pevskih zborov. Ravno pre-
tekli mesec smo se udeležili revije otro-
ških zborov na Mladiki na Ptuju. Pred 
dvema letoma smo se udeležili srečanja 
otroških pevskih zborov na Rakovniku v 
Ljubljani ob prazniku sv. Janeza Boska. 
Več let zapored smo peli ob živih jasli-
cah v Postojnski jami, lanskega decem-
bra smo to izvedli na Grajski domačiji v 
Mali vasi. Naši dosežki rastejo iz leta v 
leto, so pa tudi arhivirani, saj smo pred 
leti posneli videospot za pesem Franca 
Juvana Kot sončni žarek, ki je na ogled 
na spletnem portalu Youtube,« je o delu 
markovskih Zvončkov povedala zboro-
vodkinja Alenka Rožanc in dodala, da 
jim je bilo v veselje sodelovati s Simono 
in Ernestom, s katerima jih sicer pove-
zujejo tudi prijateljske poti, saj so vsi že 
dolga leta člani Kulturno-umetniškega 
društva Markovski zvon.

Mojca Zemljarič in Alenka Rožanc

Oglašujte tudi vi v Listu iz Markovcev!
Ugodne cene promocijskega prostora in svetovanje pri izdelavi oglasa.

Doseg vašega oglasa – v vsako gospodinjstvo občine Markovci!

Več informacij: Mojca Zemljarič (031 781 514)  
ali Patricija Bezjak (031 831 771).
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Zanimivi obrazi

V okviru različnih izobraževalnih pre-
davanj, ki jih organizirata OORK in Žu-
pnijska Karitas, smo letošnji prvi do-
godek namenili dandanes aktualnim 
različnim meditacijam. 
Kaj meditacije sploh so in kaj je transmi-
sijska meditacija, nam je povedal Aleš 
Novak, gledališki režiser, dolgoletni štu-
dent ezoteričnega Nauka večne modro-
sti, prevajalec knjig britanskega ezoteri-
ka in futurista Benjamina Crema ter revije 
Share International. Aleš Novak predava 
o ponovnem prihodu svetovnega učite-
lja in njegove skupine mojstrov modro-
sti, nauku večne modrosti kot skupnem 
temelju duhovnega učenja v svetu ter o 
transmisijski meditaciji. Povezan je s hu-
manitarnim duhovnim društvom Share 
Slovenija (Share International).  
Transmisijska meditacija je meditacija 
nove dobe. Je bolj ali manj znanstvena 
metoda vzpostavljanja stika s posame-
znikovo dušo oziroma višjim jazom, ki 
vodi v uspešno integracijo fizičnega, ču-
stvenega in mentalnega dela osebnosti. 
Obstaja veliko različnih oblik meditaci-
je. Britanski ezoterik Benjamin Creme 
je pred nekaj desetletji svetu predstavil 
transmisijo kot skupinsko obliko medi-
tacije, primerno za prihajajoči čas. Te-

meljna značilnost te oblike meditacije je, 
da poteka pod znanstvenim nadzorom 
mojstrov modrosti, ki so skrbniki evolu-
cije na našem planetu. Hkrati predsta-
vlja pomembno področje altruistične-
ga služenja v današnjem svetu, saj se 
med transmisijo prevajajo energije, ki 
pomembno vplivajo na preoblikovanje 
sveta in družbenih ureditev, z namenom 
učinkovitega prehoda v novo civilizacijo, 
temelječo na pravičnosti, sodelovanju 
in miru. Ta oblika meditacije predstavlja 
eno najuspešnejših metod za razvoj po-
sameznika. Leto dni rednega izvajanja 
transmisije je namreč primerljivo s pet-
najstimi leti rednega izvajanja drugih 
oblik osebne meditacije. 
Na predavanju smo predstavili teore-
tične vidike transmisije, konstitucijo in 
razvoj človeka in pričetek javnega de-
lovanja svetovnega učitelja ter njegove 
skupine mojstrov modrosti. Predavanje 
smo zaključili s kratkim prikazom tran-
smisijske meditacije.
Za posameznika, ki o duhovnih zadevah 
na višjem nivoju ne ve nič, pa ga te za-
deve vseeno zanimajo, je morda po stro-
kovni plati bilo predavanje nerazumljivo 
in težko dojemljivo. Važno je predvsem 
to, da naše vsakdanje skrbi znamo pre-

dati in težiti k čimbolj enostavni in pra-
vični družbi. »Ker prehajamo v obdobje 
vodnarja, se bo tudi potrošniška doba 
končala,« nam je v svojem zanimivem 
predavanju dejal Aleš Novak.
Skupina za transmisijsko meditacijo po-
teka tudi na Ptuju, ob četrtkih in nede-
ljah. Če morda koga zanima, pokličite 
031 548 078 (ga. Irena). 

Marija Prelog

V naši občini je že mnogo ljudi romalo 
v Medžugorje, majhen kraj v Hercego-
vini, kjer se je pred več kot trideseti-
mi leti Mati Marija prikazala majhnim 
otrokom iz okoliških vasi in napove-
dala dogodke, ki so se kasneje resnič-
no zgodili.
Otilija Hameršak iz Bukovcev bo 23. apri-
la dopolnila 89 let. Njena vitalnost,  na-
smejanost in zgovornost še zdaleč ne 
kažejo njenih fizičnih let. V tem mesecu, 
v malem travnu, bo s svojo bogato vero 
v medžugorsko Marijo ponovno poro-
mala k njej. To bo njena enajsta romar-
ska pot v Medžugorje. Hameršakva Tila, 
kot jo po domače poznajo domačini, 
nam preprosto in enostavno pripovedu-
je: »V srcu je potrebno imeti željo, ki si jo 
resnično želiš. Tako sem jo pred mnogi-
mi leti imela tudi jaz, čeprav takrat nisem 
bila več najbolj mlada. Vera v Jezusovo 
mater Marijo me je bogatila že v mladih 
letih, ko je bila druga svetovna vojna in 
smo otroci hodili v šolo peš. Peš sem ho-
dila tudi na Ptuj, do Mladike, ki je takrat 
veljala kot neke vrste srednja šola. Leto 
dni sem preživela tudi na prisilnem delu 
v Slovenski Bistrici, v neki restavraciji. 

Enajstič v Medžugorje

Tudi v tej izdaji Lista iz Markovcev 
se bomo z nekaj besedami spomni-
li dogajanja ob letošnjem fašenku v 
Markovcih, ki zagotovo sodi med eno 
najpomembnejših prireditev v naši 
občini. Pogovarjali smo se z Janjo 
Hunjet in Petrom Vrtačnikom, ki sta v 
Markovcih pred občinskim poslopjem 
domiselno predstavljala nastopajoče 
v letošnji pustni povorki. 
Peter Vrtačnik, po domače Cencov Pero, 
nam je povedal, da so njegovi starši ti-
sti, ki so mu znali privzgojiti ljubezen 
do ohranjanja etnografskih likov. S fa-
šenkom je rastel že od malih nog. Od 
16. leta naprej je aktivno začel delovati 
v etnografski povorki, kjer je z brato-
ma in s prijatelji predstavljal rusike. Več 
let je že vključen v Etnografsko društvo 
Markovci, do nedavnega je bil tudi član 
upravnega odbora, vendar je zaradi raz-
ličnih pogledov na prihodnost razvoja 
društva iz odbora izstopil. Nekaj let za-
pored je kot napovedovalec spremljal 
povorko pri mlinu v Zabovcih, zadnji dve 

leti pa skupaj z Janjo Hunjet predstavlja-
ta nastopajoče pred občinskim poslo-
pjem v Markovcih. Peter je mnenja, da bi 
morali markovski fašenk medijsko bolj 
promovirati, privabiti še več obiskoval-
cev in jim tudi ponuditi našo kulinariko 
ter še boljše prikazati bogato etnograf-
sko izročilo. Navdušuje ga dejstvo, da se 
šola vsako leto zelo aktivno vključuje v 
program fašenka in da tudi učence uči-
jo o pomembnosti  kulturne dediščine 
in o ohranjanju le-te. Zelo pa ga moti, 
ko opazi, da posamezni etnografski lik 
ni pravilno predstavljen. Sam posebej 
podoživlja pomen etnografskih likov na 
mastni torek, ko rusike obiščejo vsako 
gospodinjstvo v vasi in s svojim priho-
dom razveselijo vaščane ter jim zaželijo 
dobro letino na vseh področjih.
Janja Hunjet (rojena Pičerko) je učitelji-
ca v osnovni šoli Markovci. Fašenk in z 
njim povezani običaji so ji bili položeni 
že v zibko, saj starša Janez in Karolina 
izhajata iz osrčja korantove dežele, iz 
Markovcev in Zabovcev. Spoštovanje 
tradicije sta Pičerkova prenesla tudi na 

Ljubezen in veselje do etnografije ter običajev

Foto: MZ

Janja Hunjet in Peter Vrtačnik se odlično znajdeta kot napovedovalca markovskega fašenka.

Tam sem trdo delala še po vojni, da sem 
si nekaj prislužila. Nato sem prišla do-
mov. Po vojni bila revščina. Bila sem naj-
starejša izmed desetih otrok in čim prej 
sem se morala zaposliti, da sem staršem 
pomagala preživeti. Moja mama je bila 
zelo dober človek in me je vseskozi bo-
drila s svojim optimizmom in molitvijo. K 
Mariji v Medžugorje romam pravzaprav 
za zahvalo. Hvaležna sem za to, kar mi je 
bilo dano do sedaj na tem zemeljskem 
svetu. Žal je moj mož pokojni. Poročena 
sva bila 46 let, imela sva štiri otroke, delal 
je v tujini in imela sva se resnično rada. 
Znal mi je pokazati, da me ima rad. Če-
prav sva oba v življenju veliko pretrpe-
la, je bila najina ljubezen dovolj močna, 
da sva znala vse solidno rešiti. Hvaležna 
sem za svoje otroke, vnuke in pravnuke. 
Vsi me osrečujejo. Človeku sta danes po-
trebni ljubezen in vera do samega sebe, 
da spoznaš, da je samo od nas samih 
odvisno, kakšne volje smo in kaj bomo 
dobrega naredili za svojo družino. Crni-
ca, Križevac, cerkev, križev pot, čaščenje 
najsvetejšega … To je duhovna hrana 
za mojo dušo. Čeprav ne grem na vrh 
Križevca, sem v mislih in srcu povezana 
z romarji in s križem na vrhu. To človek 
enostavno mora občutiti. Z menoj je že 
večkrat romala tudi moja starejša hčer-
ka, s katero se strinjava, da je Medžugur-
je res posebno doživetje.« 
Smo v velikonočnem času in izpoved 
gospe Otilije nosi sporočilo za vse verne 
in tudi za vse tiste, ki pravijo, da to niso. 
Vera v moč dobrega in pravičnega je ti-
sta, ki nas lahko reši tegob, ki se nam do-
gajajo v vsakdanjem življenju.
Gospe Otiliji Hameršak želimo zdravja in 
močne vere ter vse dobro še naprej in se 
ji zahvaljujemo, da je svoja osebna doži-
vetja delila tudi z nami.

Marija Prelog

Predavanje o transmisijski meditaciji

Foto: Marija Prelog

V Markovcih je predaval Aleš Novak. 

svoji hčeri, Slavico in Janjo. Slednjo kot 
učiteljico veseli tudi dejstvo, da otrokom 
v šoli že v nižjih razredih znajo podati 
ljubezen do tistega, kar smo podedovali. 
Kot otrok je Hunjetova tudi sama marko-
vski fašenk doživljala s posebno radostjo 
in razposajenostjo. »Zato me je zelo raz-
veselilo dejstvo, da se je pred več kot 20 
leti nekaj domačinov z vso vztrajnostjo 
odločilo, da se mora etnografija postaviti 
tja, kamor sodi ‒ na vas, kjer je tudi njen 
izvor. Žal mi je, ker so Markovčani opu-
stili dopoldanski etnografski del doga-
janja, saj organizatorji želijo izpeljati čim 
krajšo prireditev zaradi obiskovalcev, ki 

jih je vsako leto več, kar pa je v škodo 
dogajanja na domačih dvoriščih. Morda 
bi fašenk lahko krenil v nasprotno smer, 
izpred občine (da tako zadovoljimo obi-
skovalce od daleč), nato pa v veselje do-
mačinov svojo pot živahno, brez časov-
ne prisile, nadaljeval po vaških dvoriščih 
proti Zabovcem,« razmišlja Janja Hunjet, 
ki si skupaj s Petrom Vrtačnikom vseka-
kor zasluži javno pohvalo za dobro opra-
vljeno delo na dan markovskega fašen-
ka. In vsekakor si Markovčani želimo, da 
bi ju na tem mestu ponovno srečali tudi 
prihodnje leto. 

Marija Prelog

Foto: Marija Prelog

Otilija Hameršak bo letos v Medžugorje 
romala že enajstič.
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Gasilci in prostovoljstvo

Gasilci so nepogrešljivi del dogajanja na vasi 
Občni zbori gasilskih društev so se, 
kot za mnoga ostala društva, klube 
in organizacije, po večini zaključili. 
Gasilsko poveljstvo (OP) v občini Mar-
kovci združuje osem prostovoljnih 
gasilskih društev. V sestavo OP Mar-
kovci se povezujeta tudi PGD Zavrč in 
PGD Cirkulane. 
Gasilski občni zbori potekajo vsak ko-
nec tedna od začetka leta pa do meseca 
marca oziroma do realizacije vseh. Dru-
štva poskušajo zbore časovno organizi-
rati tako, da se med seboj ne prekrivajo. 
Vsi občni zbori se zaključijo do skupščine 
Območne gasilske zveze Ptuj, ki je pote-
kala v petek, 30. marca. Letošnjih gasil-
skih občnih zborov se je udeležil tudi 
župan Milan Gabrovec.
Vsa društva se skozi leto več ali manj 
udeležujejo prireditev in dogodkov, ki 
potekajo v OP Markovci in v OGZ Ptuj. 
Tako se vsako leto udeležijo Dneva ga-
silcev, srečanj članic in veteranov, obč-
nih zborov, različnih slavnostnih sej ob 
raznih obletnicah društev in Florjanove 
nedelje. Prav tako se udeležujejo tudi 
različnih tekmovanj, ki potekajo od po-
mladi do jeseni, nekatera društva sode-
lujejo v medobčinski gasilski ligi, brez 
gasilcev pa ne mine nobeno dogajanje 
na vasi. V organizaciji ali soorganizaciji 
gasilcev danes potekajo domala vse va-
ške prireditve in po večini tudi prosto-
voljne delovne akcije. 
Po zaključenih občnih zborih smo na-
redili pregled dogajanja in aktivnosti v 
posameznih gasilskih društvih v občini 
Markovci.

PGD Prvenci-Strelci
Društvo je, kot že mnogo let poprej, tudi 
letos prvo v novem letu začelo z občnim 
zborom.
Zbrali so se v soboto, 7. januarja, in sicer 
na 27. rednem letnem občnem zboru. 
Po kratkem kulturnem programu so na-
daljevali z uradnim delom. Predsednik 
Matej Bezjak je pozdravil vse prisotne. 
Sledila so poročila, iz katerih je bilo raz-
vidno, da so v društvu poseben pouda-
rek namenili mladini in usposabljanju 
članov. Društvo se je v tem letu povečalo 
za enega člana, ob koncu uradnega dela 
pa so zaslužnim članom podelili zahvale, 
priznanja in odlikovanja. 

PGD Bukovci
Člani so se tokrat zbrali na 102. občnem 
zboru. Zbor je potekal 14. januarja v 
prostorih večnamenske dvorane v Bu-
kovcih. Za uradno otvoritev so poskrbe-
li pevci KD Bukovci, ki so posebej za to 
slovesnost napisali tudi pesem. Sledili so 
pozdravi predsednika, izvolitev delov-

pridobljeno funkcijo prevzameš tudi ve-
liko odgovornost. Na mesto poveljnika 
smo tako imenovali dosedanjega pod-
poveljnika Aleša Lenarta, za katerega 
verjamemo, da bo uspešno izvajal svoje 
naloge. Še vedno pa imamo v društvu 
načrt, da nabavimo novo gasilsko vozilo, 
za katerega trdno upamo, da ga bomo 
slej ko prej postavili v našo garažo.«
Predsednik Dejan Zemljarič je še pove-
dal, da je bilo delo v društvu v minulem 
letu zelo dobro opravljeno. Med najve-
čje pridobitve štejejo novo sejno sobo, 
ki so jo že predali svojemu namenu. Na 
občnem zboru so stojnski gasilci v svoje 
vrste sprejeli tudi nekaj novih članov in 
podelili priznanja za dolgoletno delo ter 
diplome o opravljenih izobraževanjih.

PGD Markovci
Letošnji občni zbor PGD Markovci je bil 
89. po vrsti. Poročilo o delu v minulem 
letu je na zboru podal predsednik Marko 
Lepoša in med drugim izpostavil: »Uspe-
šno smo izvedli 23. memorialno tekmo-
vanje pionirjev in članov ter tekmovanje 
medobčinske gasilske lige. Nabavili smo 
več kosov cevnega materiala, ročnike ter 
nekaj drobne opreme za potrebe opera-
tivne enote in novi akumulatorski polni-
lec za tovorno vozilo. Prav tako smo v lan-
skem letu prejeli dodatna proračunska 
sredstva za nabavo opreme v gasilskem 
domu ter s tem delno nadaljevali z deli na 
nadstrešnici, nabavili nove stole v dvora-
ni in zgradili predelno steno v pritličju 
ter tako poleg garaž pridobili velik klub-
ski prostor za zbiranje in druženje naših 
članov. V zadnjih mesecih pa so potekale 
tudi intenzivne aktivnosti glede nabave 
novega gasilskega vozila GVC 16/25.«
Člane PGD Markovci pa veliko dela čaka 
tudi letos. Med drugim bodo pričeli s 
pripravami na jubilej društva, ki ga bodo 
proslavili v letu 2013 in v sklopu kate-
rega predvidevajo izdajo zbornika. Na-
daljevali bodo z aktivnostmi za nakup 
novega gasilskega vozila, v načrtu pa so 
tudi zasteklitev nadstrešnice ob dvorani, 
razna pleskarska dela v samem objektu 
in ureditev okolice doma. 

PGD Zabovci
Člani PGD Zabovci so se na 85. rednem 
letnem občnem zboru zbrali v sobo-
to, 25. februarja. Dela in nalog, ki so jih 
uspešno izvedli v minulem letu, ni bilo 
malo. Med drugim so na zunanjem sto-
pnišču položili keramiko, izvedli prezra-
čevanje v garažnih prostorih, prepleskali 
so predprostor in v njem popravili ke-
ramiko. Aktivno so pristopili k realizaci-

ji odkupa sosednjih parcel, ki jih zaradi 
spleta okoliščin niso mogli odkupiti. Za-
stavljene cilje so v preteklem letu delno 
dosegli in tako so jim ostala manjša dela, 
ki jih bodo po finančnih zmožnosti na-
daljevali. Tako si bodo prizadevali za iz-
delavo varovalne ograje na vrhu stolpa, 
dokončanje del v samem stolpu, popra-
vilo sirene ter obnovo celotne kuhinje. 
Nadaljevali pa bodo tudi z odkupom 
sosednjih parcel in v skladu s srednje-
ročnim načrtom nabavljali manjkajočo 
opremo.

PGD Nova vas
V Novi vasi pri Markovcih je letos potekal 
89. gasilski občni zbor. Na zboru so izve-
dli tudi nadomestne volitve. Za predse-
dnika je bil na zboru soglasno potrjen 
Konrad Šmigoc, podpredsednik je postal 
Tomaž Šilak, tajnik pa Mitja Poljanec. Po-
veljnik društva ostaja Aleš Bezjak. V lan-
skem letu so gasilci iz Nove vasi postorili 
različna majhna dela in uredili okolico 
gasilsko-vaškega doma. V prihodnje bi 
zelo radi nabavili opremo za reševanje iz 
vode, o čemer pa se bo v javnosti najver-
jetneje še veliko govorilo. Operativni in 
gospodarski plan pa bodo gasilci sprejeli 
na prvi redni seji. 

PGD Borovci
V soboto, 11. februarja, je potekal 66. 
redni občni zbor PGD Borovci. V začet-
ku so z enominutnim molkom počastili 
spomin na novembra umrlega aktiv-
nega člana Janeza Črešnika. Za uradno 
otvoritev so poskrbeli člani Hišnega an-
sambla Društva upokojencev Markovci. 
Sledili so pozdrav predsednika in izvoli-
tev organov občnega zbora ter podaja 
poročil o delu v preteklem letu. Društvo 
se je minulo leto udeleževalo prireditev 
v OP Markovci in OGZ Ptuj. Tekmovanj, 
ki so pomemben del urjenja operativne 
enote, so se udeleževali bolj malo, zato 
je bilo tudi poročilo poveljnika temu pri-
merno. Ob koncu poročila je povedal, 
da v društvu, ki nima aktivne operativ-
ne enote, ne more biti poveljnik. Tako je 
poveljnik Marjan Mislovič na zadnji seji 
pred občnim zborom podal odstop s 
funkcije, ker pa ni bilo kandidata za nje-
govega naslednika, na tej funkciji ostaja 
prejšnji poveljnik. »Ob koncu smo zaslu-
žnim članom podelili priznanja, odliko-
vanja in zahvale ter izvolili delegata, ki 
bo društvo zastopal na občnem zboru 
OGZ Ptuj,« je v poročilu o letošnjem obč-
nem zboru PGD Borovci zapisala Andrej-
ka Mislovič.

Patricija Bezjak in Mojca Zemljarič
Foto: arhiv

Župan je letos obiskal vse občne zbore.

nega predsedstva 
in branje poročil. 
Iz teh je razvidno, 
da so Bukovčani 
tudi minulo leto 
nadaljevali z inve-
sticijami. Urejali so 
mansardne prosto-
re, dokončali ogre-
vanje in sanitarne 
prostore, s pohi-
štvom, računalni-
kom, vitrinami za 
pokale in drugim 
drobnim inventar-
jem pa so opremili 
pisarno in sejno 
sobo. Po 32-ih letih 
so tako končno do-
končali dela. Dru-
štvo je v preteklem 
letu tudi zelo dobro 
delovalo na tekmovalnem področju. Obe 
pionirski ekipi sta se s prvima mestoma 
na regijskem tekmovanju, ki je potekalo 
v Podvincih, uvrstili na državno tekmo-
vanje.
V letošnjem letu pa želijo gasilci iz Bu-
kovcev urediti še dostop do interneta, 
postaviti nove spletne strani in izpopol-
niti inventar v kuhinji. Na področju za-
ščite nameravajo nabaviti manjkajočo 
oziroma dotrajano opremo. Prav tako pa 
v društvu želijo čim bolje pripraviti naj-
mlajše in jih za državno tekmovanje tudi 
primerno opremiti. 

PGD Sobetinci
Občni zbor je potekal v soboto, 28. ja-
nuarja. Iz poročil med pomembnejšimi 
dogodki zasledimo srečanje članic in 
članov društva ter vseh, ki so pomaga-
li pri izvedbi prireditev. Za pridno delo 
v minulem letu so se odpeljali na izlet 
na Primorsko. Zadnjo nedeljo v mese-
cu avgustu so pripravili tekmovanje, ki 
je štelo za medobčinsko hidrantno ligo. 
Po tekmovanju je sledila velika veselica 
z Modrijani, ki je tudi tokrat presegla pri-
čakovanja. Naj omenimo, da so članice 
v hidrantni ligi skupno zasedle drugo 
mesto. Kar nekaj dela pa so gasilci vložili 
v ureditev manjšega skladišča, ki so ga 
uredili iz ekološkega otoka, ki ga je ob-
čina odstranila. Nabavili so tudi 25 kom-
pletov miz in potrebno operativno opre-
mo. V prihodnje želijo realizirati projekt, 
o katerem se še vedno zelo veliko govori, 
to je zgraditi nov vaško-kulturni dom. V 
letu 2010 so bili že zelo blizu realizacije 
projekta, vendar je prišlo do sprememb 
in se je plan spremenil.

PGD Stojnci 
Stojnski gasilci so se na 89. letnem obč-
nem zboru zbrali v mesecu februarju. 
Po zadnji januarski redni seji so v dru-
štvu nastale težave, saj so ugotovili, da 
se kljub naporom in trudu njihovi načrti 
niso izšli v skladu s pričakovanji. Najprej 
se je zataknilo pri nabavi novega gasil-
skega vozila, o katerem se je v Listu iz 
Markovcev že poročalo. »Bolj kot težave 
okrog nabave avtomobila, nas je breme-
nila odločitev člana Marka Bezjaka, da 
odstopi s položaja poveljnika društva,« 
je razložil predsednik PGD Stojnci De-
jan Zemljarič in nadaljeval: »Čeprav smo 
spoštovali njegovo željo, da ne more de-
lati z ljudmi, ki se gredo političnih igric, 
smo ga poskušali pregovoriti, da ostane 
na položaju. Žal nam to ni uspelo in smo 
zato izvolili novega vodjo operative. Ni 
ga bilo težko najti, vendar vsi vemo, da s 

Foto: arhiv PGD Stojnci

Stojnčani se že pripravljajo na jubilej, ki jih čaka prihodnje leto.
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1. marec je mednarodni dan Civilne 
zaščite (CZ). Osrednja regijska slove-
snost ob tem dnevu je potekala v pe-
tek, 2. marca, v večnamenski dvorani 
v Cirkulanah. 
Zaslužnim za delo na področju zaščite 
in reševanja so na prireditvi podelili bro-
naste in srebrne znake Civilne zaščite. 
Prejelo jih je devet posameznikov in šest 
prostovoljnih gasilskih društev iz celo-
tne podravske regije. Med prejemniki 
bronastega znaka je bila tudi naša ob-
čanka, Marija Prelog iz Markovcev, ki je 
bila odlikovana za požrtvovalno in uspe-
šno opravljanje nalog zaščite, reševanja 
in pomoči. Prelogova je članica štaba 
Civilne zaščite, zelo aktivna pa je tudi v 
ekipi prve pomoči, ki je že večkrat sode-
lovala na regijskih tekmovanjih.

18 let je aktivna prostovoljka v PGD Mar-
kovci, kjer je tudi mentorica pionirjev. 
Prav tako je predsednica občinske orga-
nizacije Rdečega križa, pobudnica raz-
ličnih vaških prireditev ter aktivna pro-
stovoljka na drugih področjih (Karitas, 
kultura, lokalni časopis …). Pri svojem 
delu se je in se še vedno izkazuje kot zve-
sta pripadnica sil zaščite in reševanja ter 
je vedno pripravljena pomagati ljudem 
v stiski, obenem pa je veliko prispevala 
tudi k razvoju prostovoljstva na obmo-
čju lokalne skupnosti in tudi širše v regiji. 
»Priznanje, ki sem ga prejela, želim deliti 
z vsemi drugimi ženskami, ki, podobno 
kot jaz, sodelujejo na različnih področjih 
in pri svojem delu niso morda dovolj 
opažene. Zame osebno priznanje pome-
ni potrditev mojega dela. Res je namreč, 

da večino svojega 
prostega časa name-
njam humanitarnim 
in prostovoljnim or-
ganizacijam. Povsem 
se zavedam svoje 
največje naloge in 
to je, da sem dober 
vzgled mlajšim in 
da se tudi prosto-
voljstvo poplača v 
mojem srcu, ker tam 
najbolj občutim, da 
delam v dobro svoje 
okolice in da so mla-
di tisti, ki bodo to 
delo nadaljevali. Že-
lim jim predati oza-
veščenost, pomoč in 
sočutnost do solju-
di,« je povedala Ma-
rija Prelog in dodala, 
da ji odlikovanje po-
meni tudi motivacijo 
za delo v bodoče. 

Mojca Zemljarič 

V petek, 23. marca, so župani občin 
Markovci, Cirkulane, Hajdina in Ptuj 
(Milan Gabrovec, Janez Jurgec, mag. 
Stanislav Glažar in dr. Štefan Čelan) 
ter podžupan občine Zavrč Janko Lor-
bek z vodstvom Območne gasilske 
zveze Ptuj (OGZ) in predstavniki gasil-
skih društev, vključenih v zvezo, pod-
pisali anekse k pogodbi o sofinancira-
nju javne gasilske službe za leto 2012.
Kot je pojasnil predsednik OGZ Ptuj Mar-
jan Meglič, za delovanje javne gasilske 
službe vseh pet občin v letošnjem letu 
namenja 795.000 evrov. V ta znesek je 
zraven financiranja rednih dejavnosti in 
aktivnosti vključeno tudi financiranje in-
vesticij. »V občini Cirkulane letos načrtu-
jejo nakup novega gasilskega vozila GVC 
16/25, občina Markovci pa bo pristopila 
k nakupu dveh novih gasilskih vozil za 
PGD Stojnci in PGD Markovci, prav tako 
GVC 16/25. Za obe društvi je v občin-
skem proračunu letos zagotovljenih po 
100.000 evrov. To pomeni, da se bo za 
obe društvi najprej nabavilo podvozje, 
nato pa se bo v prihodnjih letih financiral 
še nakup opreme. V občini Hajdina načr-
tujejo nakup dveh gasilskih vozil GVM za 
prevoz moštva (za PGD Hajdina in PGD 
Slovenja vas), prav tako na Hajdini pote-
ka obnova gasilskega doma, medtem ko 
se na Turnišču v Mestni občini Ptuj gradi 
novi gasilski dom,« je o letošnjih nalož-

bah v gasilstvo na območju občin, vklju-
čenih v OGZ Ptuj, povedal predsednik 
zveze Marjan Meglič. 
Slovesni podpis aneksa k pogodbi o 
sofinanciranju javne gasilske službe za 
leto 2012 je potekal v gasilskem domu v 
Hajdošah. Kulturno minutko so pripravili 
člani tamkajšnjega gasilskega pevskega 
zbora, ki ga vodi Jože Dernikovič. Kot 
gostitelj dogodka je navzoče pozdravil 
župan občine Hajdina mag. Stanislav 
Glažar, predsednik OGZ Ptuj Marjan Me-
glič pa se je navzočim županom in pod-
županu zahvalil za podporo. »Prepričan 

sem, da bomo upravičili vaše zaupanje 
in da boste ob koncu leta dejali, da smo 
dobro opravili svoje poslanstvo in da ste 
z našim delom zadovoljni, « je med dru-
gim povedal Meglič in na prireditvi poz-
dravil strokovnega sodelavca OGZ Ptuj 
Janeza Liponika, predstavnika Gasilske 

zveze Slovenije mag. Janeza Merca ter 
vseh pet občinskih poveljnikov: Milana 
Majerja (OP Markovci), Branka Laha (OP 
Ptuj), Branka Skoka (OP Zavrč), Ivana Te-
tičkoviča (OP Cirkulane) in Ivana Glažarja 
(OP Hajdina). 

Mojca Zemljarič

Sklenjeni aneksi o sofinanciranju gasilstva

Ko se trud poplača

Iz župnijske Karitas sv. Marko
V soboto, 10. marca, je v Mariboru potekal plenum nadškofijske Karitas pod 
naslovom »Delaj, kar je dobro, prav in resnično«. Udeležili so se ga tudi sode-
lavci naše župnijske Karitas. 
Program se je začel s sveto mašo v stolnici, nadaljeval pa v Slomškovi dvorani, kjer 
je imel najprej predavanje Imre Jerebic, generalni tajnik slovenske Karitas. Nato so 
bila podana poročila o delovanja Nadškofijske Karitas Maribor in župnijskih Kari-
tasov za leto 2011, predstavljene pa so bile tudi temeljne usmeritve dela za leto 
2012. Prvenstvena naloga nadškofijske Karitas Maribor je humanitarna dobrodel-
na dejavnost na vseh področjih delovanja. Njihova humanitarna dejavnost zavze-
ma širok spekter aktivnosti s poglavitnim ciljem pomagati pomoči potrebnim. Tudi 
naša župnijska Karitas deluje po svojih najboljših močeh v sodelovanju z OORK. 
Žal finančnih sredstev nimamo, pomagamo pa z obleko in hrano iz Evropske unije, 
ki jo imamo še vedno na zalogi. Sodelavke župnijske Karitas se običajno sestajamo 
enkrat mesečno. Na svojem zadnjem srečanju smo zapisovale velikonočna voščila 
starejšim občanom. Tudi to, da se jih spomnimo z voščilom in jim zaželimo blago-
slovljeno Alelujo, je karitativna gesta.
V nedeljo, 11. marca, je v župniji sv. Petra in Pavla na Ptuju potekal dekanijski pasto-
ralni dan za člane župnijskih pastoralnih svetov (ŽPS) in sodelavce Karitas dekanije 
Ptuj–Zavrč. Pastoralni dan je potekal pod naslovom Slomškovo sporočilo za naš 
čas. Člani so se razdelili v pet skupin. Pogovarjali so se o različnih temah: o ljubezni 
do bližnjega, vzgoji otrok, o karitativnem delu, pravzaprav o delu po evangeliju. 
Skupine so ob koncu svojega dela sprejele tudi določene sklepe z namenom, da 
bi prenesli svoje zaključke tudi v svoje župnije. Po končanih delavnicah so se pred-
stavili člani številnega Mešanega mladinskega cerkvenega zbora Stanko Premrl iz 
Podnanosa iz župnije sv. Vid. Zbor šteje več kot 70 pevcev. Predstavil se je tudi nji-
hov otroški zbor, ki šteje 28 članov. S pesmijo so prikazali Cantato – Križev pot, ki je 
delo znanega slovenskega glasbenika Avgusta Ipavca. Skladba prikazuje Jezusovo 
trpljenje, ki je ob pesmi bilo tudi prikazano v vlogah amaterskih igralcev. Sklepni 
del popoldneva je bila sv. maša, ki jo je daroval župnik Miha Herman, somaševali 
pa so duhovniki iz celotne dekanije. Gospod Miha Herman je bil več kot 20 let žu-
pnik v rojstnem kraju našega blaženega škofa Antona Martina Slomška na Ponikvi. 
Življenje in delo škofa Slomška pozna zelo dobro, zato je v svoji pridigi čudovito 
podal pomembnost njegovega dela. Udeleženci pastoralnega popoldneva smo 
se duhovno obogatili, naša naloga pa je, da bomo dober vzgled z delom in dejanji 
tudi našim faranom.                 Marija Prelog 

Foto: MZ

Marija Prelog, prejemnica bronastega znaka Civilne zaščite

Foto: MZ

Predstavniki Občinskega gasilskega poveljstva Markovci skupaj z županom Gabrovcem

Foto: MZ

Skupinska fotografija vseh udeležencev podpisa aneksov k pogodbi o sofinanciranju javne gasilske službe
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Zanimivost

Nove pozdravne table v Bukovcih
Vaški odbor Bukovci se je odločil, da ob vpadnicah v vas postavi nove table. 

Odločitev, kakšne table postaviti, ni bila enostav-
na. Najprej se je bilo potrebno odločiti, kakšno 
obliko izbrati, kakšen naj bo napis in kje table 
sploh postaviti. Ker vas Bukovci leži ob regionalni 
cesti Ptuj–Zavrč, ob kateri postavitev promocij-
skih tabel ni dovoljena, smo morali najti ustrezne 
rešitve in lokacije. Nove pozdravne table tako da-
nes že stojijo in služijo namenu – da ob vstopu v 
vas prijazno pozdravijo obiskovalce.
Vaški odbor se je odločil za postavitev tabel, ki 
so polkrožne oblike, na njih pa sta napis in vaški 
znak, ki je sicer upodobljen tudi na zastavi. Table 
so nežno zelene barve in so izdelane po predpi-
sih, ki jih zapoveduje zakon. 

PB

Foto: MZ

Utrinek s srečanja

Župan občine Markovci Milan Gabrovec 
je v sredo, 21. marca, v vaški dvorani 
v Novi vasi pripravil tradicionalno 
spomladansko srečanje s starejšimi 
občani. Uvodoma je pozdravil navzoče 
in jim predstavil načrte dela občine 
za v prihodnje. Seznanil jih je tudi 
z možnostjo brezplačne pridobitve 

invalidskih skuterjev. Pozdravnemu 
nagovoru je sledila predstava Prava 
baba Mestnega gledališča Ptuj, ki  
pa kljub dobremu županovem na-
menu (da bi svoje goste s komedijo 
razvedril), med občinstvom ni požela 
zadovoljstva. 

MZ

Srečanje starejših 

V tokratni številki Lista iz Markovcev 
predstavljamo zanimivo okrasno cvetli-
co, ki je bila v naših krajih nekoč pogo-
sta, danes pa jo zasledimo le še redkokje. 
Ivanka Žuran iz Markovcev, ki je sicer 
velika ljubiteljica rož in vrtičkarstva, nas 
je povabila, da si pogledamo dehteče 
rože, ki ji že od meseca decembra kra-
sijo zunanje okenske police. Cvetlica se 
po domače imenuje »fejgl«, razraste se 
kot majhen grmiček in cveti skoraj skozi 
celo leto. Je dvoletnica, najlepše cvetove 
pa razvije v drugem letu rasti. Cvetovi so 
vijoličasti, bujni in zelo dišeči. Rastlina 

lahko prezimi zunaj, le v času zelo nizkih 
temperatur jo je dobro nekoliko zaščiti-
ti. Prijetno dišeči cvetovi »fejgla« so že 
stoletja znani predvsem na kmečkih in 
samostanskih vrtovih. To cvetlico, ki so 
jo včasih pogosto uporabljali v šopkih, 
poznamo tudi pod imeni šeboj, levkoja 
in polsteni šeboj. V antični dobi so šeboj 
gojili kot zdravilno rastlino, danes pa jo 
gojijo predvsem zaradi njegove lepote 
in omamnega vonja cvetov. Šeboji so 
primerni kot posodovke za terase in bal-
kone, za obrobke, gredice, za škarpe in 
tudi za pisane kmečke vrtove. 

MZ

Opojni cvetovi »fejgla«

Foto: MZ 

Ivanka Žuran ob cvetočih in dišečih »fejglih«. Vsako leto ob veliki noči šopek teh cvetlic 
krasi tudi božji grob v cerkvi sv. Marka.

13. občinski praznik, 
Markovci 2012

Osrednja prireditev ob občinskem prazniku  
bo v četrtek, 26. aprila,  

ob 18. uri v večnamenski dvorani v Markovcih.  
Vabljeni!

V dneh občinskega praznika smo za vas pripravili številne prireditve. 
Vabimo vas, da jih obogatite s svojo udeležbo.

Četrtek, 19. april, ob 18. uri: 
Dan šole OŠ Markovci 

Sobota, 21. april, ob 18. uri: 
koncert MoPZ Markovci

Nedelja, 22. april, od 7. do 12. ure: 
kmečka tržnica TD Markovci (Markovci)

 ob 15. uri: 
ribiško tekmovanje med vasmi občine Markovci (ribnik Prvenci)

Ponedeljek, 23. april, ob 17. uri: 
srečanje krvodajalcev (Markovci) 

Torek, 24. april, ob 9. uri: 
kolesarjenje DU Markovci  

 ob 17. uri: 
slovesno odprtje novozgrajene kanalizacije  

in obnovljene ceste v Sobetincih 

Sreda, 25. april, ob 14. uri: 
nogometni turnir za mlade selekcije (športni park Stojnci)

 ob 17. uri: 
slavnostna seja občinskega sveta (Markovci)

Četrtek, 26. april, ob 18. uri: 
osredja prireditev ob 13. občinskem prazniku (Markovci)

Petek, 27. april, od 7:30 do 14. ure: 
pohod TD Markovci

 ob 14. uri: 
gasilsko tekmovanje v Prvencih

Sobota, 28. april, ob 14. uri: 
odbojka na mivki ŠD Zabovci (Zabovci)

ob 18. uri: 
slavnostni koncert ob 90-letnici  

Godbe na pihala občine Markovci (Markovci)

Nedelja, 29. april, od 8. do 12. ure: 
Markov bazar (pred cerkvijo sv. Marka)

 od 8. do 13. ure: 
srednjeveško Markovo proščenje (Markovci)

 ob 10. uri: 
Markova nedelja – slavnostna sveta maša (cerkev sv. Marka)

 ob 14. uri 
balinanje ŠD Prvenci (Prvenci)

Torek, 1. maj, od 8. do 17. ure: 
tekmovanje v streljanju na glinaste golobe (Sobetinci)

Doživite z nami 13. občinski praznik. Vljudno vabljeni.
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Šport

Leto 2011 je bilo za Športno društvo 
Stojnci navkljub nespodbudnemu 
stanju v gospodarstvu v veliki meri 
uspešno. Uspeli smo zbrati največ 
sponzorskih sredstev v zadnjih ne-
kaj letih, če ne kar največ v zgodovi-
ni obstoja društva. Tako ima društvo 
poravnane vse obveznosti za preteklo 
leto in je stopilo v novo leto s čistimi 
računi, kar vedno ni bilo tako.
Preteklo leto je bilo uspešno, ker si je 
člansko moštvo po slabem jesenskem 
delu sezone 2010/2011 z izvrstno serijo 
rezultatov v spomladanskem delu pr-
venstva ne samo zagotovilo obstanek 
v 3. SNL, pač pa celo doseglo tretji naj-
boljši rezultat v spomladanskem delu pr-
venstva, za kar fantom še enkrat iskreno 
čestitam.
Leto 2011 je bilo uspešno, ker smo pr-
vič v zgodovini delovanja društva uspe-
li vzpostaviti delo v vseh kategorijah 
mlajših selekcij, kar uspeva le redkim. 
Sploh pa je to zavidanja vredno, če upo-
števamo, da samo znotraj naše občine 
delujejo trije nogometni klubi in da je 
otrok enostavno premalo. Leto 2011 
je bilo uspešno tudi zato, ker smo s ŠD 
Bukovci pričeli tesneje sodelovati pri 
delovanju selekcije U-18. Združena eki-
pa tako tekmuje v okviru MNZ pod ime-
nom Bukovci-Stojnci. Proces treninga 
se izvaja v našem športnem parku pod 
mentorstvom trenerjev iz Bukovcev in 
Stojncev, domače tekme pa ekipa igra v 
Bukovcih. Res je, da se je v prvem delu 
sezone pokazalo kar nekaj problemov in 
odprtih vprašanj glede delovanja zdru-
žene selekcije, vendar sem prepričan, 
da smo naredili prvi korak k uspešnemu 
delovanju in da je realnost taka, da se 
bodo tudi v prihodnje morale selekcije 
sosednjih društev združevati. Od uspe-
šnosti delovanja najmlajših selekcij pa 
bo odvisno, ali se bodo drugi priključe-
vali k nam ali mi k njim.
Leto 2011 je bilo za nas uspešno tudi 
zato, ker smo se izkazali kot gostitelj več 
mednarodnih tekem (med njimi tudi 
tekme ženskih reprezentanc Slovenije 
in Avstrije). Stvar želimo v letošnjem letu 
nadgraditi v tej smeri, da bi v poletnem 
času tržili naš športni park kot pripra-
vljalno bazo za nogometne klube, ki pri-
hajajo na priprave v Slovenijo (torej ne 
več zgolj organizacija pripravljalnih te-
kem, pač pa tudi zagotavljanje pogojev 
za treniranje).
Izpostavil sem nekatere izmed projek-
tov, na katere smo lahko upravičeno 
ponosni, kar pa seveda ne pomeni, da je 
bilo vse samo dobro in da nismo delali 
napak oziroma da na določenih podro-
čjih ne bi mogli narediti še več. 
Se mi pa zdi prav, da na tem mestu iz-
postavim pozitivne stvari, saj smo kritik 
(opravičenih in po navadi tudi neopravi-
čenih) navajeni iz našega vsakdana. Naj 
torej javnost izve, da tukaj delamo pred-
vsem dobre stvari. 
V letu 2011 se je upravni odbor društva 
sestal na 11-tih rednih sestankih, kjer je 
prvenstveno reševal sprotno problema-
tiko, disciplinska komisija pa ni obrav-
navala nobenega primera. Iz doslej 
navedenega sledi, da delo upravnega 
odbora ocenjujem kot dobro, čeprav 
ugotavljam, da bi določeni člani odbo-
ra lahko storili več, ampak v življenju je 
pač tako, da ne moremo pričakovati, da 
bomo vsi z isto silo vlekli ta naš voz.
Na področju investicij v infrastrukturo 
smo v preteklem letu razširili namakalni 

Stojnčani po 11-tih letih zapuščajo 3. SNL

Foto: JB

Predsednik ŠD Stojnci Miran Kolarič in športni direktor Andrej Lešnik 

Foto: JB

Športni park Stojnci

sistem na preostale vadbene površine, 
uredili smo črpališče vode, preplasti-
li igralno površino na igrišču z umetno 
travo ter sanirali posledice poplave na 
objektu.
Za to leto načrtujemo zaključitev investi-
cijskega cikla v našem športnem parku s 
postavitvijo razsvetljave na pomožnem 
igrišču. Upamo, da bomo s sredstvi, ki jih 
za to leto predvideva občinski proračun 
(20.000 evrov) uspeli izpeljati investicijo, 
sicer bo treba projekt zaključiti v nasle-
dnjem letu. 
Na tem mestu gre zahvala vsem, ki ka-
korkoli pomagate. Veliko vas je, zatorej 
ne bom vseh našteval. Vseeno pa moram 
izpostaviti Občino Markovci na čelu z žu-
panom Milanom Gabrovcem, podjetje 
Špedicija Goja kot generalnega sponzor-
ja ter podjetji Ilkos in J.P. Montage. Prav 
posebna zahvala gre članu upravnega 
odbora Mitji Kostanjevcu, za katerega 
lahko trdim, da je moja desna roka pri 
zagotavljanju proračuna društva.    
Žal danes ugotavljam, da društvo ni spo-
sobno na zadovoljivem nivoju uresniče-
vati svojih dveh največjih ciljev – to sta 
igranje članske ekipe v državnem rangu 
in kakovostno delo z mlajšimi selekcija-
mi. Verjamem, da si verjetno vsak med 
vami predstavlja kakovostno delo z mlaj-
šimi selekcijami kot temelj, na katerem 
bi slonelo delovanje članskega moštva. 
Tako pravi teorija, praksa pa žal pokaže, 
da je ob omejenih sredstvih, s katerimi 
razpolaga društvo, hkratno zasledovanje 

omenjenih ciljev težavno, če ne celo ne-
izvedljivo. Dejstvo je namreč, da doslej 
nismo uspeli vzgojiti igralcev, ki bi lah-
ko nadaljevali igranje članskega moštva 
v okviru državnega ranga tekmovanja. 
Razlogov je več, glavna sta zagotovo 
omejena selekcija ter odhod najbolj ta-
lentiranih v klube, kjer mlade selekcije 
igrajo v državnem rangu (NK Aluminij, 
NK Drava). Vzgajamo torej nogometaše 
za okoliške klube, za lastno člansko mo-
štvo pa iščemo igralce drugod. 
Posledično je upravni odbor po več 
mesecev trajajočih razpravah na zboru 

1. marca 2012 sprejel sklep, da člansko 
moštvo po končanem spomladanskem 
delu prvenstva po 11-tih letih  izstopi iz 
3. SNL in v sezoni 2012/2013 nadaljuje 
tekmovanje v okviru MNZ Ptuj. Pravila 
MNZ sicer narekujejo, da je ob prosto-
voljnem izstopu kluba iz tekmovanja viš-
jega ranga predvidena selitev v najnižji 
rang tekmovanja, vendar pričakujemo, 
da se bo ob pravočasnem angažiranju 
in obvestilu MNZ Ptuj o nameravanem 
izstopu našlo mesto za naš klub v A-ligi.
Verjamem, da vas je kar nekaj, ki takšne 
odločitve morda ne odobravate, tudi 
sam stežka sprejemam odločitev o tem, 
da se klub z 11-letno tradicijo nepreki-
njenega igranja v 3. SNL prostovoljno 
poslavlja od tega tekmovanja. Se pa 
zavedam dejstva, da do tega koraka ni 
pripeljala neaktivnost oziroma nespo-
sobnost upravnega odbora in mene kot 
predsednika. Še enkrat poudarjam, da je 
proračun društva v letu 2011 bil najvišji 
doslej, projekcija proračuna za 2012 pa 
kaže, da bo v tem letu le-ta na enakem 
nivoju. Gre za korak, za katerega smo vsi, 
ki smo v delovanje društva vključeni že 
dalj časa, vedeli, da ga bo slej kot prej 
treba storiti. 
Smo vaško društvo, ki je uspelo 11 let biti 
član državnega ranga tekmovanja, kar 
uspeva redkim, celo tistim iz večjih mest. 
Zatorej upam, da bo sčasoma prevladalo 
zadovoljstvo nad tem, kar smo dosegli, 
in ne nezadovoljstvo ali grenkoba zaradi 
tega, ker se je zgodba izpela.  

Predsednik ŠD Stojnci,  
Miran Kolarič 
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Šolske strani ureja  
Vida Vajda.

Iz osnovne šole Markovci

Kot ste najbrž že slišali, smo pevci OŠ 
Markovci zelo dejavni skozi celo šolsko 
leto. Ne samo, da pridno vadimo, pač 
pa se angažiramo tudi kot organizatorji 
različnih prireditev, veliko pa je še drugih 
nastopov. 

Letos si je najbolj ambiciozen plan zasta-
vil Otroški pevski zbor (OPZ), saj smo od 
prve vaje v tem šolskem letu delali na 
tem, da se marca odpravimo na državno 
tekmovanje v Zagorje ob Savi. Po lanskem 
regijskem tekmovanju smo imeli kar viso-

ko samozavest, seveda pa novo šolsko 
leto pomeni tudi novo generacijo pevcev 
in spet nove težave pri vokalni tehniki, 
pevskem dihanju, disciplini …
Ampak če sta volja in trud, potem tudi 
uspeh ne izostane. Tako smo se polni 

Naše pevsko leto

Foto: OŠ Markovci

Otroški pevski zbor OŠ Markovci, ki ga vodi zborovodkinja Slavica Lajh, je prejel zlato državno priznanje.  

Pomladni travnik vrtca Markovci
Otroci in vzgojiteljice vrtca Markovci so v četrtek, 29. marca, 
proslavili svoj dan. Pripravili so čudovito glasbeno-plesno 
prireditev, na kateri so se predstavili svojim staršem ter ded-
kom in babicam. Gostje na prireditvi so bili tudi ravnatelj OŠ 
Markovci Ivan Štrafela, župan občine Markovci Milan Gabro-
vec, podžupan Franc Ferčič, farni župnik Janez Maučec ter 
nekdanji markovski župan Franc Kekec s soprogo Hedviko. 
V nekaj manj kot uro trajajočem programu so otroci v mar-
kovsko večnamensko dvorano s svojim nastopom pričarali 
pomlad. Kot ptički, pikapolonice, metulji, pajki, polžki, tro-
bentice in zvončki so prikazali spomladansko prebujanje na-
rave. Pod vodstvom vzgojiteljice Polonce Strelec Čuš je zapel 
vrteški otroški pevski zbor, ob koncu pa so se vsi nastopajoči 
skupaj s svojimi gosti posladkali še s torto velikanko.
Program tokratne prireditve sta pripravili vzgojiteljici Nataša 
in Simona Hameršak, za tehnično in glasbeno izvedbo pa je 
poskrbel pomočnik ravnatelja OŠ Markovci Boris Šegula. 
Vrtec Markovci v tem letu obiskuje 119 otrok. Razdeljeni so v 
šest oddelkov. Imajo en oddelek jasli, tri kombinirane oddel-
ke, eno skupino v starosti 4 do 5 let in eno skupino v starosti 
5 do 6 let. V vrtcu je zaposlenih šest vzgojiteljic in sedem po-
močnic, za organizacijo dela pa skrbi Sonja Ambrož, pomoč-
nica ravnatelja OŠ Markovci, zadolžena za vrtec.

Mojca Zemljarič 

dobre volje, pričakovanj in tudi treme 27. 
marca zjutraj odpravili na državno tekmo-
vanje. Že to, da se uvrstiš nanj, pomeni, da 
spadaš med najboljše zbore v Sloveniji. 
V naši kategoriji je bilo 20 OPZ iz osnov-
nih in glasbenih šol in prav vsi so bili zelo 
dobri. V dveh tekmovanjih so vsi zapeli po 
tri ali štiri skladbe.
V našem zboru poje 52 učencev tretjega, 
četrtega in petega razreda. Vsako uro vaje 
smo zavzeto delali in skušali izkoristiti vsa-
ko minutko. Bolj, ko se je bližal pomem-
ben dan, bolj smo se zavedali, da moramo 
vaditi še sto stvari … In smo vadili, vadili, 
se včasih jezili, naveličali, obupali, pa spet 
vadili … In obrestovalo se je. 27. marec 
2012 – ura 13.30 in razglasitev delnih re-
zultatov: OŠ Markovci zlato priznanje. 
Sledili so vzkliki veselja in navdušenja in 
srečna pot domov.  
Iz našega konca so se tekmovanja ude-
ležili še pevski prijatelji iz Gorišnice, ki že 
dolga leta veljajo za odličen in vedno zno-
va zlat slovenski zbor. Pravo veselje je bilo, 
ko smo si lahko čestitali za osvojeno zlato!

Slavica Lajh

Foto: MZ

Pomlad v Markovce so prinesle tudi 
pikapolonice. 

Foto: MZ

Najmlajši so bili polžki.

Nekaj je v zraku
Nekaj je v zraku.

Čudnega. Le kaj bi bilo?

Nekaj je v zraku.
Ali ono ali to.

Nekaj je v zraku.
Vsi čakajo, kdaj razkrilo se bo.

Nekaj je v zraku.
Ja, ljubezen!!!

Nekdo ima nekoga rad,
nekomu je ljubezen sad,

ljubezen, ki se dviga v mraku
in zdaj vemo, kaj je v zraku.

Jan Hercog, 7. b
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Babica pripoveduje ...

Čisto vse je brez zveze
Čisto vse je brez zveze.

Ko mama teži
in ko brat spi

ter se oče jezi.
Čisto vse je brez zveze.

Brez zveze je šola, učitelji,
domače naloge

in sploh vse,
kar s šolo veže se.

Čisto vse je brez zveze.

Če si optimist
in ne pesimist

beseda ta
zate nima pomena,

ne velja,
tvoj besednjak je ne pozna

in z njo se ne igra.
Špela Vrtačnik, 7. b

Rezultati tekmovanj
OPZ ZLATI V ZAGORJU OB SAVI

27. in 28. marca je v Zagorju ob Savi 
potekalo državno tekmovanje pevskih 
zborov, katerega se je udeležil tudi OPZ 
OŠ Markovci. Naši mladi pevci so se na 
tekmovanju odlično odrezali in prejeli 
zlato priznanje. 

Mentorica: Slavica Lajh 

 ŠOLSKO TEKMOVANJE IZ FIZIKE
7. marca smo na šoli izvedli šolsko tek-
movanje iz fizike. Tekmovalo je šest os-
mošolcev in 12 devetošolcev. Bronasto 
priznanje so prejeli: Alen Kukec in Ste-
fani Pivko iz 8. razreda ter Mitja Kostan-
jevec, Jaka Horvat, Blaž Vidovič in Nejc 
Kukovec iz 9. razreda. Področnega tek-
movanja se bosta udeležila Alen Kukec 
(8. r.) in Mitja Kostanjevec (9. r.).

Mentorica: Irena Križanec 

REZULTATI DRŽAVNEGA 
TEKMOVANJA IZ NEMŠČINE

14. februarja je v Mariboru potekalo 
državno tekmovanje iz nemščine. Tek-
movali so učenci devetih razredov. Iz 
naše šole so se na tekmovanje uvrstili: 
Tadej Pihler, Angelika Lajh, Benjamin 
Čeh in Blaž Tement. Učenci so bili zelo 
uspešni, saj so dosegli  tri srebrna pri-
znanja, in sicer: Blaž Tement, Tadej Pih-
ler in Angelika Lajh. 

Mentorica: Vida Vajda

Moja babi mi je pripovedovala, kako je svoja otroška leta in mladost preživljala pred 
več kot štiridesetimi leti. Njeno otroštvo še zdaleč ni bilo lepo. Pri devetih letih ji 
je umrl oče in njena mama se je težko preživljala z dvema otrokoma. S sestro sta 
pomagali mami pri delu na polju in doma pri živini. Tako je babi vzljubila rodovitno 
zemljo in domače živali. Zato ima še danes rada delo na njivi. Pri 18-tih, ko je obi-
skovala srednjo šolo, ji je umrla mama. Takrat ji je bil zelo v pomoč moj dedi, ki je 
bil njen fant. Pri 21. letih sta se poročila in se jima je rodila moja mami. Z dedkom 
sta bila zelo delavna in sta si zgradila tudi hišo. Babi pravi, da so bile tudi lepe stvari: 
plesala je pri šolski folklori, nastopala na prireditvah, pela je v šolskem pevskem 
zboru in imela je tudi dobre prijatelje. Ko sva se z babi tako pogovarjala, sem ugoto-
vil, da se moje otroštvo zelo razlikuje od njenega. Imam babi, ki mi vedno pomaga, 
ko jo za to prosim, zna rešiti moje težave in me potolažiti tudi takrat, ko nimam 
domače naloge.

Anže Jan Prelog, 4. a

Ko sem bil zelo majhen, mi je babica pripovedovala razne pravljice in brala knjige, 
kot so: Rdeča kapica, Sneguljčica in sedem palčkov, Pepelka, … Prebrala mi je tudi 
ogromno otroških zgodbic, katerih naslovov se več ne spominjam.
Ko sem začel hoditi v šolo, mi je začela babica govoriti o njeni mladosti in njenih 
šolskih dnevih. Takrat je bilo vse drugače. Bila je večja revščina oziroma živelo se je 
dosti bolj skromno kot danes. Ljudje takrat še niso imeli povsod elektrike, niso imeli 
avtomobilov in tudi oblek so imeli dosti manj. Babica je živela na vasi in imela tri 
brate in dve sestri. V šolo so hodili brez spremstva in to eno uro. Iz šole pa so hodili 
tudi uro in pol ali več, v kolikor so se preveč zaigrali. Ko so se vrnili iz šole, so morali 
pomagati staršem pri kmečkih opravilih in voziti živino na pašo. V šoli tudi niso imeli 
toliko knjig in zvezkov kot danes. Med poukom so bili pridni in tihi kot miške, ker so 
bili učitelji zelo strogi. Kajti če je učitelj povedal staršem, da je nekdo bil poreden, 
je ta od staršev dobil s šibo po riti in tudi vsi ostali so bili kaznovani z dodatnimi do-
mačimi deli. Ker so bila domača opravila zelo težka, so otroci raje hodili v šolo in se 
pridno učili ter se med potjo domov tudi igrali.
Ko mi je babica vse to povedala, mi je bilo smešno. Ta moj smeh je babico malo raz-
jezil, tako da mi je dejala, da so sicer živeli bolj skromno, a po drugi strani dosti bolj 
bogato življenje kot danes, ko zaupanje in beseda skoraj nič več ne veljata.

Tadej Klaneček, 4. a

Moj delovni dan
Moj dan med tednom se začne ob 6.30 
uri. Med tednom svoje delo posvečam 
predvsem šoli. Zjutraj se najprej umi-
jem in potem odpravim v šolo, ki se 
začne ob 8.30 uri. V šoli se osredotočim 
predvsem na delo in poslušanje. Ko se 
mi pouk, ki traja do druge ali tretje ure 
popoldan, konča, se odpravim domov. 
Doma se najprej najem, potem pa je 
čas, da si naredim domačo nalogo in se 
grem učit. Ko je ura 16.30, grem za ra-
čunalnik, če le ni ponedeljek, torek ali 
sreda, ko imam nogometni trening. Moj 
dan med tednom se konča ob 22. uri. 
Med vikendom se moj dan začne ob 
8.30 uri, saj imam več časa za spanec. 
V soboto se igram s prijatelji ali pa se 
sproščam s športom. Najraje igram 
nogomet, namizni tenis, košarko ... V 
soboto se tudi učim in berem knjige. 
V nedeljo se pripravljam za šolo, igram 
računalnik ipd. Domov ponavadi pridejo 
tudi sestre, ki jih ni več doma, saj imajo 
čez teden šolo ... Takrat smo veseli, ker je 
zbrana vsa družina.

Marko Kodrič, 3. b

Moj delovni dan
Zjutraj me zbudi budilka. Potem se pri-
pravim za šolo in grem do avtobusne 
postaje.  Z avtobusom se peljem do šole. 
V šoli se naučim veliko novega. Ko se 
šola konča, grem domov z avtobusom. 
Ko pridem domov, gledam televizijo in 
naredim nalogo. Grem ven, sem na raču-
nalniku in se igram. Pojem kosilo. Zvečer 
se umijem in grem spat.

Viktorija Puc, 3. b

Opis živali: konj 
Konj ima podolgovato telo in podolgo-
vato glavo, na kateri ima košato grivo. 
Noge ima dolge, elegantne in je velika 
žival. Premika se tako, da hodi zmerno 
ali pa se premika v kasu in galopu. Konj 
lahko živi na kmetiji kot domača žival, 
obstajajo pa tudi konji, ki živijo v divjini. 
To so divji konji. 
Konj se prehranjuje s senom, svežo tra-
vo, včasih pa tudi poje kakšen korenček 
ali jabolko. 
Razmnožuje se tako, da kobila skoti 
mladiča, ki se imenuje žrebiček. Konja 
potrebujemo za prevoz ali za tekmova-
nja. Njegova posebnost je, da zelo do-
bro čuti, kako se človek počuti.

Ana Čuš, 3. b

Opis živali: mačka
Mačka ima bolj okroglo glavo in na njej 
dve ušesi, oči, nos in usta. Telo ima po-
dolgovato, pokrita je z dlako, zadaj pa 
ima rep. Noge so gibljive in tanke in so 
štiri. Premika se normalno hitro, če je v 
nevarnosti, pa teče. Živi lahko kot udo-
mačena žival pri ljudeh. Hrani se z mleč-
nimi in mesnimi izdelki, rada pa je tudi 
brikete in miši. Razmnožuje se tako, da 
ima okoli meseca maja od dva do osem 
mladičev, ki jih namesti na najbolj skrito 
in udobno mesto, kar jih najde. Rabimo 
jo zato, da nam lovi miši in da si z njo 
krajšamo čas. 
Njene posebnosti so: ima zelo razvit vid 
in sluh, častili so jo že v faraonovih ča-
sih, pri padcu z višine se vedno ulovi na 
noge, zelo dobro pleza in vidi v temi.

Miha Majcen, 3. b

Dominkova domačija
V petek, 2. marca, smo imeli naravoslov-
ni dan.  Ko smo se pripeljali v Gorišnico 
na Dominkovo domačijo, sem prvič vi-
del staro kmečko hišo. Bila mi je všeč. Ta 
zgradba je v obliki črke L. Hiša je zgraje-
na iz lesa in je krita s slamo. Ometana je 
z ilovnatim ometom, pravimo, da je cim-
prana. Stanovanjski in gospodarski del 
se stikata. Tako so bile zgrajene nekoč 
vse domačije revnih kmetov. To je zdaj 
muzej na prostem. Stoji že več kot 300 

let. Tam hranijo veliko kmečkega orodja, 
ki ga danes več ne uporabljamo. Videl 
sem nečke, ki so jih včasih uporabljali za 
meso in za kopanje dojenčkov. Nekoč 
niso imeli elektrike in so si svetili s petro-
lejkami. Niso si veliko svetili s petrolej-
kami, ker je bil petrolej drag. Najbolj mi 
je bila všeč stopa. Ta dan sem se veliko 
naučil, kako so nekoč živeli.

Simon Vajda, 4. a  

Zimske počitnice 
Med počitnicami se mi je zgodilo veliko 
lepih stvari, ampak zapomnila sem si le 
eno - kako je Nuša prespala pri meni.

V sredo popoldan mi je bil dolgčas. Ma-
mico sem vprašala, če lahko grem k Nuši. 
Nekaj časa je razmišljala, a je le privolila. 
Ker Nuša stanuje v Markovcih, sem lahko 
šla kar peš. Ko sem prišla, me je ljubezni-
vo pozdravil njen psiček Aro. Jan, Nuša, 
Neža in jaz smo si priredili piknik. Ampak 
se nam ni izšlo, saj sta Jan in Neža imela 
preveč opravka z Arom. Piknik nama je 
postal dolgočasen. Igro smo nadaljeva-
li s kartanjem. Ko smo tudi s kartanjem 
končali, smo pogledali nadaljevanko. 
Končala pa se je ravno, ko je bilo najbolj 
napeto. Igro smo nadaljevali s pikadom. 
Čeprav sem skoraj ves čas izgubljala, mi 
je na koncu uspelo zmagati. Ko smo kon-
čali, se nam je pridružil še Jan, čeprav se 
je na začetku moral malo privaditi. Nuša 
ima zapestnice, ki se ponoči svetijo. Pro-
sila sem jo, da mi eno da. Nuša se je ta-
koj strinjala in takoj so vsi navalili nanje. 
Vsak si je vzel eno, da smo se v temi lepo 
svetili. Kmalu je po mene prišla mamica. 
Z Nušo sva se pogovarjali, kako lepo bi 
bilo, če bi ona prespala pri meni. Mojo in 
Nušino mamico sva vprašali, če lahko in 
obe sta se strinjali.
Tako se je zgodilo, da je Nuša prvič pre-
spala pri meni. Obe sva bili zelo, zelo ve-
seli.

Daša Horvat, 4. a  

Na smučanju 
Predstavil vam bom moje zimske počitni-
ce, ki sem jih preživel v Avstriji na smuča-
nju. Trajale so en teden. V soboto smo se 
po kosilu odpravili v Avstrijo. Vozili smo 
se tri ure. Peljali smo se mimo Gradca in 
drugih mest. Ko smo prispeli v vas Bad 
Mittendorf, kjer smo imeli apartma, smo 
se malo izgubili. Nato smo komaj ugoto-
vili, da ima naš apartma isto hišno števil-
ko kot agencija FiS (Ferienwohnungen 
in Salzkammergut). Tam smo dobili vse 
informacije. Prebivali smo v večji hiši, ki 
je bila podobna bloku. V tej hiši je bivalo 
več ljudi: popotniki, uslužbenci in drugi. 
Takšnih hiš je bilo kar osem. Povsem so 
si bile podobne. Mi smo prebivali v osmi. 
Imeli smo velik, a star ohranjen apartma. 
Prvi dan, torej v soboto, smo se v apart-
maju najprej odpočili od vožnje. Nato 

smo hitro vse svoje stvari dali na svoje 
mesto. Potem smo odšli spat, da smo se 
odpočili za smučanje.
Drugi dan se je začel z zbujanjem, hitro 
smo se umili in se najedli. Nato smo se 
preoblekli za smučanje. Ko smo bili pri-
pravljeni, smo se odpeljali med štirime-
trskimi kupi do smučišča, do kamor je 
bilo nekaj kilometrov. Smučali smo se 
v Tauplitzu. To smučišče je imelo 42 km 
prog. Najboljša proga mi je bila tista, ki 
je vodila do Tauplitza. Sicer je imela dve 
zelo stari, a hitri štirisedežnici. Nekaj časa 
smo se smučali in že je bil čas za kosilo. 
Ko smo se najedli, smo se še malo smu-
čali. Nato smo odšli v apartma. Tam smo 
najprej večerjali, nato smo kartali. Umili 
smo se in odšli spat. Naslednji dan se na 
žalost nismo šli smučat, ker je bilo sla-
bo vreme, zato smo odšli na sprehod. 
Ogledali smo si vse zanimivosti Bad Mit-
tendorfa. Naslednji dan smo šli smučat 
v Schladming. Ostale dni smo smučali 
samo v Tauplitzu. V soboto smo spakirali 
in odšli domov. 
Te zimske počitnice so bile zelo zabavne, 
saj sem cel teden preživel na smučanju, 
žal pa se nisem mogel udeležiti fašenka. 

Niko Kostanjevec, 4. a



V soboto, 24. marca, so se vseslovenski akciji čiščenja 
okolja pridružili tudi v občini Markovci. V akciji so so-
delovali vaški odbori vseh devetih vasi, tako kot že leta 
doslej, pa so pristopila tudi številna društva: Športno-
-ribiško društvo Markovci, Lovska družina Markovci, 
Čebelarsko društvo Markovci in Konjeniško društvo 
Nova vas. Sodelujoči v akciji so se zjutraj zbrali po va-
seh na običajnih zbirnih mestih (pri gasilskih ali vaških 
domovih), kjer so dobili vrečke, rokavice in navodila 
o poteku akcije. Udeleženci akcije so se nato razdeli-
li v skupine ter očistili vaška središča, obronke cest in 

bankine, člani društev, ki so sodelovali v akciji, pa so 
uredili tudi okolice društvenih objektov. »V čistilni akci-
ji je sodelovalo 365 občanov, kar je približno desetina 
vseh prebivalcev občine Markovci. Pobrali smo okrog 
5,5 ton različnih odpadkov, kot so pločevinke, plasten-
ke in druga embalaža, papir, prazne cigaretne škatle in 
podobno. Že med tednom pred sobotno akcijo smo 
skupaj z Občino Markovci, režijskim obratom in posa-
mezniki, ki imajo gradbeno mehanizacijo, sanirali kar 
sedem divjih odlagališč na levem bregu stare struge 
Drave. Slika na teh odlagališčih je bila katastrofalna,  

od odpadnega gradbenega materiala, pohištva, bele 
tehnike, sanitarnih elementov in podobno …« je pove-
dal Konrad Janžekovič, koordinator akcije za območje 
občine Markovci in predsednik občinskega Odbora za 
okolje in prostor. Kot je še pojasnil Janžekovič, so se 
že v petek v akcijo vključili tudi v vrtcu Markovci, za 
sodelovanje v akciji na območju občine Markovci pa so 
se odločili tudi člani Gobarskega društva Ptuj. Z udele-
ženci akcije na območju občine Markovci se je ta dan 
srečal tudi župan Milan Gabrovec

Besedilo in foto: MZ

Spomladanska čistilna akcija v občini Markovci

Zbrani zjutraj ob 9-ih v Zabovcih

Borovčani po opravljenem delu

Tudi v Strelcih se je zbralo lepo število udeležencev.

Župan Milan Gabrovec z udeleženci akcije v Stojncih 

Člani Čebelarskega društva so se akcije udeležili v lepem številu.

Takole so z delom nekaj pred poldnevom zaključili v Prvencih.

V Sobetincih so »v akcijo« stopili predvsem mladi.

Župan z udeleženci akcije v Bukovcih ob športnem parku

Čistili so tudi v Novi vasi. Skupina v Markovcih, ki je čistila brežino ob cesti skozi vas.

Vsako leto se spomladanske akcije čiščenja okolja udeležijo tudi člani LD Markovci.


